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PROTOKÓŁ Nr LVI/14 
z obrad LVI sesji Rady Miejskiej w Pyrzycach 

z dnia 24 kwietnia 2014 r. 
 
godzina rozpoczęcia - 14:10; 
godzina zakończenia – 19:46; 

 
Do punktu 1 porządku 

Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum. 
 

Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Otworzył obrady LVI Sesji Rady 
Miejskiej w Pyrzycach.  
 Stwierdził, że na stan 15 Radnych obecnych jest 13 radnych, nieobecni: 
- Radna Joanna Kołatkiewicz – Olszówka; 
- Radna Małgorzata Piotrowska – przybyła o godz. 14:17, co stanowi wymagane 
kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
 Drodzy Państwo, otrzymałem taką informację, Pyrzyce są niedużym miastem, 
że nasza Pani Wiceburmistrz złożyła rezygnację z piastowanej do tej pory funkcji 
Zastępcy Burmistrza. Myślę, że to jest wielka strata, dlatego że Pani Burmistrz była tą 
osobą, która rzeczywiście merytorycznie potrafiła pewne sprawy załatwiać. Zawsze 
mogliśmy liczyć na zdrowy rozsądek, na zrozumienie i zawsze udawało nam się 
doprowadzić do takiego rozwiązania, które było korzystne dla obu stron, a przede 
wszystkim dla naszej małej ojczyzny, czyli Gminy Pyrzyce. Myślę, że źle się stało, że 
Pani Burmistrz zrezygnowała, nie będziemy pytać o powody, bo one są znane i to 
nie jest istotne. Istotą rzeczy jest to, że pozbywamy się pracownika bardzo dobrego 
i to jest filar tej Gminy, który rzeczywiście tracimy. Mam nadzieje, że pozostanie 
w gronie pracowników tej Gminy i będzie też na innym polu wywiązywała się ze 
swoich obowiązków i godnie rozwiązywała problemy tejże Gminy. Niemniej jednak 
funkcja czy Burmistrza, czy Zastępcy jest tą funkcją, która jest funkcją wiodącą i od 
tych osób bardzo wiele zależy, a powiedziałbym, że bardzo dużo, jest to trzon 
organu wykonawczego. Pani Burmistrz z ubolewaniem dziękujemy za wszystko 
i proszę przyjąć od nas skromną wiązankę kwiatów tytułem podziękowania.  
 
Z-ca Burmistrza Pyrzyc – Marzena Podzińska – Panie Przewodniczący, Szanowni 
Państwo, bardzo milo było mi usłyszeć te słowa. Jestem wzruszona, trudno znaleźć 
mi słowa, żeby podziękować, ale dziękuję bardzo za dotychczasową współpracę 
z Radą, dziękuję bardzo Sołtysom, wszystkim kierownikom jednostek, spółek, 
pracownikom, Panu Burmistrzowi, wszystkim, z którymi mogłam pracować. Praca 
niełatwa, ale dająca bardzo dużą satysfakcję, jeszcze raz bardzo serdecznie dziękuję, 
przy okazji, że są media również dziękuję mieszkańcom, z którymi mogłam 
pracować i cieszę się, że mogłam przez ten czas wykonywać tą funkcję, starałam się 
ja robić jak najlepiej potrafiłam i jeszcze raz dziękuję. 
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Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Przywitał wszystkich Radnych, Pana 
Burmistrza, Panią Zastępcę Burmistrza, Panią Skarbnik, dyrektorów jednostek, 
kierowników wydziałów, Sołtysów, mieszkańców naszej Gminy, media, które są 
przekaźnikiem, tego, co się dzieje w naszej Gminie.  
 
 Lista obecności radnych stanowi zał. Nr 1 do protokołu; 
 Lista obecności sołtysów stanowi zał. Nr 2 do protokołu; 
 Lista obecności dyrektorów szkół i przedszkoli stanowi zał. Nr 3 do protokołu; 
 Lista obecności dyrektorów spółek i jednostek stanowi zał. Nr 4 do protokołu. 
 Lista obecności zaproszonych gości stanowi zał. Nr 5 do protokołu. 
 

Do punktu 2 porządku 
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 

 
Porządek stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
Radny Krzysztof Dubicki - Zwracam się z prośbą, aby punkt 16 merytoryczny 
dzisiejszej sesji przenieść jako punkt pierwszy do porządku dzisiejszych obrad, 
dlatego że wiadomo mi, że nie wszyscy Radni będą do końca sesji, a myślę, że w tym 
punkcie powinna brać udział jak największa ilość Radnych w związku z tym jest taka 
moja prośba. 

Weszła Radna Małgorzata Piotrowska godz. 14:17; 
Stan Radnych na sali – 14; 

 
Nie wniesiono więcej zmian do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie wniosek, aby 
punkt 16 dzisiejszych obrad został przeniesiony do punktu 6, a później kolejność 
byłaby pozostawiona, tylko numer danej pozycji uległby zmianie o jedną pozycję. 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 14; za – 6; przeciw – 8; wstrzymało się - 0;  
Wniosek nie uzyskał akceptacji Rady. 
 
Porządek nie uległ zmianie. 
 

Do punktu 3 porządku 
 Przyjęcie protokołu z obrad LV Sesji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poinformował, że protokół był 
wyłożony do wglądu w Biurze Rady. 
 
Radni nie wnieśli uwag do protokołu z obrad LV sesji Rady Miejskiej. 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie przyjęcie 
protokołu z obrad LV sesji Rady Miejskiej. 
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Wynik głosowania:  
Stan Radnych na sali – 14; za – 14; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  

Protokół został przyjęty. 

 
Do punktu 4 porządku 
 Informacja z bieżącej działalności Burmistrza Pyrzyc. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Myślę, że Państwo Radni 
zauważyliście, że po raz pierwszy Pan Burmistrz tej informacji nie przedstawił nam 
na piśmie, a zatem skoro nie przedstawił, to poprosimy by był uprzejmy i ten punkt 
przedstawił nam ustnie.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Drodzy Państwo, pozwólcie, że 
przedstawię Państwu taką informacje z realizacji zadań w okresie od ostatniej sesji 
do sesji dnia dzisiejszego. Otóż ta informacja jest podzielona na pewne dziedziny 
działania, które są w naszym Urzędzie. 
 Omówił przedstawioną prezentację, która stanowi załącznik Nr 7 do 
protokołu. 
 
Radny Miłosz Łuszczyk – Panie Burmistrzu, bardzo proszę, żeby Pan uzupełnił 
swoje sprawozdanie, żeby Pan przedstawił je zgodnie ze statutem Gminy Pyrzyce, 
który mówi o tym, że sprawozdanie Burmistrza dotyczy jego prac w okresie między 
sesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał i wniosków, tego elementu w ogóle Pan 
nie przedstawił w swoim sprawozdaniu, a pytania konkretne do informacji, które 
Pan przedstawił, mam trzy. 

1) Proszę, żeby Pan rozwinął informacje w sprawie przejęcia ziemi od Agencji 
Nieruchomości Rolnych, a mianowicie przypominam Panu, że na spotkaniu 
naszym na ostatniej sesji zadałem Panu pytanie, co my jako Radni możemy 
zrobić, żeby Panu pomóc w tej sprawie. Powiedział Pan, że do końca 
następnego tygodnia zorganizuje Pan takie spotkanie, minął miesiąc, 
spotkania nie było. Przy okazji mówi Pan, że odbyły się kolejne spotkania, 
doszło do pewnych uzgodnień, bardzo proszę o przedstawienie konkretnych 
wyników bieżących, etapowych uzgodnień w tych sprawach.  

2) Powiedział Pan, że jest pewien problem z oczyszczalnią ścieków w Żabowie, 
bardzo proszę, żeby Pan rozwinął, jaki to jest problem z oczyszczalnią 
ścieków na terenie naszej Gminy w miejscowości Żabów? 

3) Powiedział Pan, że pewne ustalenia poczyniłem z Prezesem Eric van der 
Heyden z firmy ABC Rol, bardzo proszę o informacje, jakie to pewne ustalenia 
wynikły dla naszej Gminy Pyrzyce? 

 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Przyjmuję Pana uwagę odnośnie 
przedstawienia sprawozdania z realizacji uchwał w okresie między sesyjnym, ale jest 
to również informacja z bieżącej działalności burmistrza, także one nie dotyczą tylko 
prac nad realizacją uchwałą, dołożę do tego materiału na następną sesję to, o co Pan 
prosi, czyli przedstawię, jak w tym czasie realizowane są uchwały, które Państwo 
podjęliście. 
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 Jeżeli chodzi o spotkania z dyrektorem i pracownikami ANR, Drodzy 
Państwo, są to spotkania, w których uczestniczą, tak jak powiedziałem, zespół 
prawników Agencji oraz przedstawiciele pyrzyckich rolników i ja, takie spotkania 
odbyły się 4. Możecie mieć Państwo w dalszym ciągu do mnie pretensje, że nie będę 
o pewnych rzeczach mówił publicznie, ponieważ są to ustalenia, które jeszcze nie są 
do końca wypracowane i tak jak na ostatniej sesji zostało przekazanych kilka 
informacji, które później są wykorzystywane w jakiś sposób niewłaściwy i wspólnie 
z Panem Dyrektorem uzgodniliśmy, że dopóki nie będzie wspólnego stanowiska 
oficjalnego Agencji i naszego, to nie będzie ani Pan Dyrektor, ani ja, nie będziemy 
informowali opinii publicznej, bo prace i rozmowy na ten temat trwają. Takie jest 
nasze stanowisko i prosiłbym, żeby je uszanować. Szkoda, że na ostatnie spotkanie 
nie dojechali przedstawiciele firmy Karsko, która w tej chwili dzierżawi jeszcze ten 
teren do 31 sierpnia, to była nasza propozycja,  żeby spotkać się z tą firmą, żeby 
wspólnie porozmawiać na temat przyszłości tych ziem. 
 Jeżeli chodzi o firmę ABC Rol, spotkałem się z właścicielem Panem Eric van 
der Heyden i rozmawialiśmy na temat ewentualnej rozbudowy tej firmy, ponieważ 
jest to firma, która prężnie działa na naszym rynku. Pan Prezes ma pewne problemy 
z infrastrukturą, głównie chodzi o przyłącze energetyczne, ponieważ jest za mała 
moc i prosił, czy można mu w jakiś sposób pomóc tutaj na miejscu w posterunku 
energetycznym, bądź dalej w Enei o spowodowanie, czy poparcie jego działań, aby 
firma energetyczna zrobiła mu większe przyłącze. 
 Jeżeli chodzi o oczyszczalnię ścieków w Żabowie. Oczyszczalnia ścieków 
w Żabowie jest własnością Spółdzielni Mieszkaniowej i na ten temat trwają prace, 
czy ta oczyszczalnia nie powinna zostać włączona w jakimś okresie, chociażby 
w zasoby PPK, która to firma jest właściwa, która to zarządza praktycznie 
większością mienia wod – kan na terenie naszej Gminy. Pan Prezes skłania się do 
takiego rozwiązania, ale jeszcze należy wykonać wiele czynności, które 
umożliwiłyby ewentualnie w przyszłości przejęcie tego mienia, chociażby jego 
inwentaryzację, chociażby, żebyśmy wspólnie doszli do tego, czy Gmina musiałaby 
wypłacić odszkodowanie za przejęcie również całej sieci wodociągowej, 
kanalizacyjnej i całej oczyszczalni, ale to są dopiero wstępne rozmowy, które 
prowadzą do tego, żeby takie zadanie w przyszłości sfinalizować. 
 
Radny Miłosz Łuszczyk – Panie Burmistrzu, przyznam, że nie jestem 
usatysfakcjonowany zakresem udzielonych mi odpowiedzi mimo wszystko 
w sprawie przejęcia ziemi od ANR, bardzo proszę o wyjaśnienie, czy pomoc 
Radnych na obecnym etapie Panu jest potrzebna, czy nie, gdyż jak wiemy z pisma, 
które otrzymaliśmy od Pana Dyrektora ANR, jest wyraźnie napisane, że musimy 
podjąć pewne czynności planistyczne, uchwałodawcze itp., dlatego proszę nie 
zasłaniać się tajemnicą w tym zakresie, tylko powiedzieć, czy na chwilę obecną jest 
jakakolwiek potrzeba czynienia zmian w planie przestrzennym, tudzież chociażby 
uchwał intencyjnych Gminy Pyrzyce. 
 Jeżeli chodzi o oczyszczalnię ścieków w Żabowie, ja rozumiem, że tam nie ma 
problemu, tylko są spotkania robocze i nie ma żadnych roszczeń z tytułu Spółdzielni 
do Gminy, nie ma żądnych problemów, jeżeli chodzi o wymagania finansowe, 
wszystko jest w porządku, tylko jest kwestia koncepcji przejęcia administrowania 
siecią kanalizacyjną? 
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Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Tak, faktycznie, ja jeszcze uzupełnię swoją 
wypowiedź odnośnie spotkań w Agencji, ponieważ zgadzam się i tego nie 
powiedziałem w swojej pierwotnej wypowiedzi, że konieczne jest przedstawienie 
przez Gminę zmian do Studium, ponieważ my musimy pokazać Agencji to, co 
byśmy chcieli ewentualnie na tych terenach, jako Gmina zrobić, jako zadania własne 
Gminy i mamy przygotowany taki projekt. Takie spotkanie odbyło się w gronie 
pracowników, była jedna Radna, było zaproszonych więcej Radnych, ale niestety, 
tylko Pani Radna Danuta Cząstka była obecna na tym spotkaniu i takie spotkanie się 
odbyło właśnie w gronie naszych pracowników i Pani Radnej. Mamy z tego 
protokół, mamy pewne uzgodnienia i mamy przedstawioną propozycję takich zadań 
własnych Gminy na tych terenach, jeszcze to pismo nie zostało wysłane, ja 
zapraszam w takim razie, w poniedziałek bądź we wtorek zrobimy kolejne spotkanie 
z Państwem Radnych, przedstawimy te propozycje, które do tej pory zostały 
wypracowane przez ten zespół i jeżeli jeszcze będą kolejne propozycje to chętnie 
skorzystamy z tego i dopiszemy do tego pisma, które należy pilnie dostarczyć do 
Agencji. 
 Jeżeli chodzi o Żabów, o oczyszczalnie, nie, tam nie ma problemów jakichś 
eksploatacyjnych z tą oczyszczalnią ścieków, jest jeden punkt sporny, jeżeli chodzi 
o zapłatę jednej faktury o odbiór wód opadowych przez tę oczyszczalnię, ale to 
jeszcze rozmawiamy i stanowiska są już bardzo zbliżone. Gmina –Spółdzielni ok. 
6.000 zł. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Po tej wypowiedzi nasuwa mi się taka 
myśl, zrozumiałą rzeczą jest, że nie będzie Pan zapraszał w sprawach dotyczących 
rolnictwa wszystkich, mamy komisję, która się tym zajmuje – Komisja Rolnictwa 
i nie wiem, czy Pani Przewodnicząca miała takie zaproszenie? Miała, to bardzo 
proszę o wypowiedź, bo mnie zawsze to boli, jeżeli Pan Burmistrz zaprasza, 
zrozumiałą rzeczą jest, że oprócz tego, że jesteśmy Radnymi, to jeszcze każdy pracuje 
i jeżeli ja nie mogę to starać się, żeby jednak ta frekwencja była. 
 
Przewodnicząca K. Rolnictwa i Ekologii – Małgorzata Piotrowska – Rzeczywiście 
Pan Burmistrz zaprosił całą Komisję Rolnictwa, trochę był problem z ustaleniem 
terminu, dlatego jest moja nieobecność w tym spotkaniu. Prawda jest taka, że 
zapytałam Pana Burmistrza, czy tylko Komisja, czy pozostali Radni, bo wbrew temu, 
co Pan powiedział, Panie Przewodniczący, sprawa nie dotyczy rolnictwa tylko 
studium, zmian i planów, więc tu sama Komisja Rolnictwa mogła nie wystarczyć, bo 
każdy z Radnych ma jakieś wizje, też obserwuje sytuacje, ale było to spotkanie Pana 
Burmistrza i nie czułam się w obowiązku informowania. Mało tego, był problem w 
porozumieniu, bo Pan Burmistrz stosuje taką metodę porozumiewania się przez 
pracownika, od pracownika do pracownika, więc spróbowałam porozumieć się z 
Panem Burmistrzem sama, wynegocjowaliśmy jakąś godzinę, jednak mimo wszystko 
ja też nie zdążyłam nawet na tą umówioną godzinę dotrzeć, bo miałam ważniejsze 
spotkanie tego dnia, ale poinformowałam o tym swoją zastępczynię Danutę i Danuta 
na tym spotkaniu była i wszystkie informacje mi przekazała. 
 
Radna Danuta Cząstka – Byliśmy wszyscy zaproszeni z Komisji Rolnictwa pani 
Małgosia Piotrowska nie mogła być, zadzwoniła do mnie i ja przyjechałam, był też 
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na tym spotkaniu pan Wroński, pani Zosi nie było w Polsce, i przyszłam na 
spotkanie i był to ten temat, o którym tutaj mówił pan Burmistrz i wspólnie 
pracowaliśmy, co by tu jeszcze dołożyć, ale to było takie pierwsze spotkanie, a teraz 
na pewno będzie w gronie poszerzonym. 
 
Radny Damian Błażejewski – Jeżeli to nie jest tajemnica, to poprosiłbym o skład tej 
grupy wsparcia rolników, którzy wspierają Pana w negocjacjach z Agencją. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – W tych rozmowach w Agencji uczestniczą 
ze mną przedstawiciele Pyrzyckiej Rady Rolników, tj. pan Łukasz Wiłkowicz, 
z Grędźca - pan Leszek Kazek, pan Robert Tarnowski, pan Krzysztof Masternak – 
jako przedstawiciel ZIR. 
 
Nie wniesiono więcej pytań do przedłożonej informacji. 
 

Do punktu 5 porządku 
 Interpelacje, zapytania radnych na piśmie. 
 
Radna Małgorzata Piotrowska – Interpelacja jest jedna, ale jakby taka informacja, 
zażalenie połączone jest z interpelacją i z wnioskiem, który złożyłam na ostatniej sesji 
odnośnie przekazania wszystkich umów na przestrzeni lat i o ile prezentacje ze 
swojej działalności zrobił Pan ze szczegółowością, nie powiem, że nie jestem tu 
uszczypliwa, o tyle to, co Pan przedstawił dla mnie w postaci umów to nie jest to, 
o co prosiłam, to po pierwsze. Po drugie są to umowy tyko z jednego wydziału i to 
jeszcze posegregowane, pocięte, ponieważ widziałam pierwsze (roboczy druk, który 
w tej chwili jest obcięty, tu się Pan nie popisał), więc zastanawiam się, czy jest sens 
interpelować do Pana, kiedy Pan podaje tylko takie, które chce Pan podać, albo, które 
Panu pasują. 
Niemniej jednak składam tą jedną interpelację i zapytuję w niej o środki, które były 
bądź są, bądź ich nie ma, w jakiej były kwocie na koncie dla pogorzelców, co się 
z nimi stało, w jaki sposób zostały zużyte, spożytkowane, na jakie cele i jak zostały 
rozliczone na koniec 2013 r.? Być może, jeśli są te środki do dzisiaj, to jakie Pan ma 
z nimi związane plany, bo pamiętam tę kwotę, tam ponad 100.000 zł, kiedy 
pytaliśmy w trakcie zbiórki, więc jak wygląda sytuacja dzisiaj? 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Prosiłbym, żebyśmy sobie na początku 
wyjaśnili od razu pewną rzecz, ponieważ tak powołujemy się wszyscy na statut, ja 
też się powołam na statut Gminy. Otóż jest w nim zapisane, że interpelacje są 
składane na piśmie, dlatego ja bym prosił Panie Przewodniczący, żeby każda 
interpelacja została złożona na piśmie, bo proszę nie posądzać mnie o złą wolę, że 
Janie chce odpowiedzieć, bo tutaj nie ma nic do ukrycia, jakie umowy są do 
podpisania o każdej porze dnia i nocy możemy sprawdzić, jakie umowy, ale jeżeli 
Radny sprecyzuje mi konkretnie, co oczekuje ode mnie, jakie umowy w tym 
przypadku, bo może tutaj się nie zrozumieliśmy, to wtedy będzie jasność i wtedy 
Radny będzie miał prawo powiedzieć, że na jakieś pytanie, czy jakąś dziedzinę 
pominąłem, czy nie odpowiedziałem. Dlatego bardzo proszę, żeby wszystkie 
interpelacje były składane na piśmie i ja również wtedy będę miał możliwość 
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ustosunkowania się i jak gdyby stwierdzenia tego, co Radny ode mnie oczekuje, 
bardzo o to proszę. 
 
Radna Małgorzata Piotrowska – Panie Burmistrzu widocznie nie wiem Pan, co Pan 
podpisuje, więc Panu przeczytam. „Panie Przewodniczący odpowiadając na 
interpelacje Radnej Małgorzaty Piotrowskiej zgłoszoną podczas obrad sesji Rady 
Miejskiej Pyrzycach w sprawie sporządzenia wykazu wszystkich umów na 
przestrzeni lat 2010 – 2014 zawartych przez Gminę w porozumieniu, przy 
przetargach, w ofertach zapytania, w tym zlecenia i inne w załączeniu przedkładam 
przygotowany wykaz. Z poważaniem Burmistrz Jerzy Marek Olech”, więc może Pan 
po prostu nie wie, co Pan podpisuje. 
 
Radny Marian Osękowski – Panie Burmistrzu kilkakrotnie zwracałem się 
o naprawę ulicy Warszawskiej (było, minęło), ale sprawa jest niepokojąca, naprzeciw 
firmy Państwa Ksel jest tak duży ubytek po deszczach, że po prostu całe koło od 
roweru może tam wpaść. Jest to bardzo niebezpieczne i w tym miejscu nie 
doświetlone, wiem, że ta ulica nie jest nasza – gminna, ale proszę o naprawę tego, bo 
jest to bardzo niebezpieczne. 
 
Radna Danuta Cząstka – Panie Burmistrzu za dużo nie chodzę na nowy cmentarz 
do Pyrzyc, ale już wielokrotnie zwróciły mi uwagę Panie i bardzo mnie prosiły, 
żebym na sesji to poruszyła, bo one mówią, że już się gdzieś zgłaszały, ale to bez 
efektu. Na części nowego cmentarza nie ma WC, są osoby, które potrzebują załatwić 
swoje potrzeby fizjologiczne i oni nie chcą zanieczyszczać tego cmentarza i prosili 
mnie, żeby to powiedzieć oficjalnie na sesji, żeby Pan jako gospodarz, bo jest 
zarządca cmentarza, żeby postarać się zrobić jakieś WC w tamtej części cmentarza. 
 Teraz jeszcze druga sprawa – mam wielką przyjemność pracy w PDK-u i nie 
wiem, widzę Pana kilka razy, że przychodzi Pan sprawdza swoje rzeczy, nie 
wtrącam się w to, ale czy Pan był od strony ul. Stargardzkiej w tym wejściu, gdzie się 
wchodzi do sali bankietowej? Był Pan, a może bardziej niech Pan zajrzy, bo ja 
sprzątam (nie chodzi o to, że ja sprzątam), ale ja nie mogę już na to patrzeć. Tam jest 
wszystko, zacząwszy od butelek, puszek, ale i załatwiania swoich spraw, już teraz 
wzięli się za zdejmowanie z tych rur osłon. Jedna jest już połamana, udało mi się to 
wczoraj włożyć, ale tam trzeba jakiegoś nadzoru, żeby to koś przypilnował, po 
prostu ich pogonić. 
 
Radny Damian Błażejewski – Panie Burmistrzu, ponownie wznawiam swoje 
zapytanie odnośnie ilości wydanych decyzji nakazujących uregulowanie spraw 
ściekowych w naszych sołectwach, do dnia dzisiejszego nie otrzymałem odpowiedzi. 
W poprzednich moich interpelacjach również zwróciłem się z prośbą o dokonanie 
przeglądu wewnętrznych ulic gminnych, czy będzie możliwość zrobienia miejsc 
parkingowych? Nie mówię o budowie parkingu, czyli wyciąć fragmenty zieleni, bo 
ludzie parkują w tej chwili na trawnikach między drzewami. Żeby nie było 
nieścisłości to ja dzisiaj składam zapytania, więc nie jestem zobowiązany, żeby 
zapytania były na piśmie.  
 Panie Burmistrzu, prosiłbym o poprawę znaków miejsc przeznaczonych do 
parkowania dla osób niepełnosprawnych, one są niewidoczne, zarówno poziomych 
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jak i pionowych na wszystkich drogach gminnych. Dodatkowo prosiłbym 
o rozważenie możliwości wyznaczenia takiego miejsca przy ul. Narutowicza, mamy 
piękny parking, nie ma tam takiego miejsca, ostatnio byłem świadkiem, że osoba 
niepełnosprawna przyjechała i miała problemy z ustawieniem samochodu, musiała 
wjechać w drogę osiedlową. 
 Rozpoczęła się bardzo fajna pora roku – wiosna, sprzyja spacerom, prosiłbym 
o uzupełnienie braków w tablicach informacyjnych odnośnie naszych zabytków. 
W niektórych miejscach zostały tylko cokoły betonowe, brakuje tablic są pomazane 
i jeżeli jest to możliwe, to Gmina pozyskała na te tablice pieniądze jest to fajna rzecz 
dla osób, które przyjeżdżają, zwiedzają nasze miasto, jest to taki swoisty 
przewodnik, który dużo mówi o naszym mieście. 
 Prosiłbym również zwrócić uwagę na poruszanie się pojazdów 
mechanicznych po koronie wałów. Teraz modne stały się kłady, modne skuterki, 
wszyscy jeżdżą, rozumiem można poruszać się rowerami, bo jest to raczej taka 
pieszo – jezdnia, ograniczyć to, bo ostatnio nawet wjeżdżają tam sąsiedzi z za Odry, 
jeżdżą samochodami, a nie ma tam zakazu wjazdów samochodów, cięższych 
pojazdów mechanicznych. 
 Jeszcze jedna prośba użytkowników i mieszkańców posesji przy ul. 
Dworcowej i Bogusława, jest to droga wewnętrzna pomiędzy nową Biedronką 
a Gimnazjum, jest ta droga rozjeżdżona, była wykonana Termomodernizacja, 
wjeżdżał ciężki sprzęt, Panowie wykonujący dostarczali materiał. Prosiłbym, żeby 
poprawić, bo skarżą się również Ci, którzy mają na tych posesjach garaże, że jest 
problem z dojazdem. 
 
Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak – Mam informację, że na nielegalnym 
wysypisku na terenie Gminy Warnice w okolicy miejscowości Zaborsko znaleziono 
dokumenty urzędowe Urzędu Miejskiego w Pyrzycach, sygnowane przez 
poprzedniego Burmistrza i obecnego Burmistrza. Kto jest odpowiedzialny, czy kto 
był odpowiedzialny za to, że do tego doszło, jeżeli to ustalono to, jakie poniósł z tego 
tytułu konsekwencje? Dzisiaj Pan Burmistrz powiedział, że strażnicy złapali przy 
wykonywaniu czynności, że ktoś przywiózł z Warnicy jakieś nieczystości myślę, że 
to nie jest odwet za to, co my zrobiliśmy? 
 
Nie zgłoszono więcej interpelacji i zapytań. 
 

Do punktu 6 porządku 
 Ochrona środowiska i działania gminy na rzecz poprawy jej 
stanu (Druk Nr 681/14). 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.  
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 9 do protokołu. 
 
 

Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poinformował, że należy poddać pod 
głosowanie wniosek Komisji Rolnictwa i Ekologii, aby na następną sesję 
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przygotować uzupełnienie danych dotyczących tej informacji, która została 
przedłożona, a w szczegółach myślę, że taką informację pracownicy posiadają 
doprecyzować, a jeżeli nie to należałoby to w jakiś sposób, Pani Przewodnicząca 
doprecyzować. 
 
Przewodnicząca K. Rolnictwa i Ekologii – Małgorzata Piotrowska – Z uwagi na 
charakter naszej komisji zgłosiliśmy taki wniosek ze względu na brak szczegółów: 
liczb, miejsc wskazanych tutaj bardzo ogólnie, zarówno kierownik wydziału, jak 
i pracownicy zostali poinformowani i taką informację otrzymamy na przyszłą sesję. 
Jeśli Radni będą zainteresowani również szczegółami, to taką informacje otrzyma 
każdy z Radnych. 
 
Nie wniesiono więcej żadnych głosów w dyskusji. 
 

Do punktu 7 porządku 
 Ocena zasobów pomocy społecznej w Gminie Pyrzyce wraz 
z rekomendacjami (Druk Nr 683/14). 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 10 do protokołu.  
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik Nr 
11 do protokołu. 

 
Nie wniesiono żadnych głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie informację na 
temat „Ocena zasobów pomocy społecznej w Gminie Pyrzyce wraz 
z rekomendacjami” (Druk Nr 683/14). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za -11, przeciw -0, wstrzymało się -3; 
Informacja została przyjęta. 
 

Do punktu 8 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie przyjęcie sprawozdania 
z działalności Pyrzyckiego Domu Kultury oraz zatwierdzenia rocznego 
sprawozdania finansowego Pyrzyckiego Domu Kultury za 2013 rok 
(Druk Nr 678/14). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 12 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 13 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik 

Nr 14 do protokołu. 
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Radna Małgorzata Piotrowska – Zanim wdrożymy się w finansówkę, to na 
pierwszej stronie jest tabela o zatrudnieniu i chciałabym zapytać, na czym opiera się 
w tej chwili polityka Domu Kultury w związku z tym, iż zmniejszyła się niemalże 
o 50% liczba instruktorów, zwiększając o to pozostałą kadrę, skoro Dom Kultury ma 
działalność statutową znaną nam jako formę edukacji kulturalnej i nie tylko 
i wychowanie przez sztukę, więc moje pytanie jest zasadne w tym temacie, jak radzi 
sobie w tej sytuacji, w tej chwili dyrektor przy zmniejszonej licznie instruktorów 
w całej bazie lokalowej? 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Na Komisji Budżetu, w której miałem 
przyjemność uczestniczyć nie było dyrektora PDK również, było zapytanie z mojej 
strony, co ze zobowiązaniami, które są na dzień 31 grudnia, które wynoszą 103.258 
zł, oczywiście pewne są wymagalnie, niektóre niekoniecznie. Chciałem się 
zorientować, jak Pan Dyrektor widzi rozwiązanie tego ważnego problemu, bo dla 
mnie to jest jakiś problem i chciałbym wiedzieć, czy ta kwota, która tutaj jest do 
uregulowania zobowiązań jest bezpiecznym rozwiązanie, czy też są jakieś problemy, 
żebyśmy znowu nie spotkali się z czymś za parę dni, że działalność w jakiś sposób 
została zachwiana, a wiadomo, że jeżeli nie w terminie płaci się za zobowiązania to z 
tego tytułu należą się odsetki, które też kosztują. Jeżeli płaci się odsetki to się też za te 
odsetki odpowiada i kierownik jednostki za nie również odpowiada, i takie mam 
pytanie. 
 
Radna Małgorzata Piotrowska – Spojrzałam na Pana Burmistrza, bo nie ma 
dyrektora PDK-u na sali, Pan Burmistrz nie wiem, czy nie kwapi się, czy nie będzie 
odpowiadał, nie można go do tego zmusić. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Pani Radna, na razie jeszcze nie 
poprosiliśmy Pana Burmistrza, może zapytamy i powie, że nie chce, to wtedy 
będziemy wiedzieli, nie można wyprzedzać faktów.  
 
Radna Małgorzata Piotrowska – To poczekam w takim razie na tą sytuację. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Panie Przewodniczący, przyzwyczaiłem się 
już do tego, że jak pada deszcz w Pyrzycach to też jest moja wina (to na marginesie). 
Jest Pan Kierownik wydziału, ponieważ Pan Dyrektor PDK – Tadeusz Mazur, 
przebywa na zwolnieniu lekarskim i nie mógł dzisiaj uczestniczyć, telefonicznie się 
z nim kontaktowałem i niestety nie mógł być, bo stan jego zdrowia nie pozwala, ale 
jeżeli Pan kierownik byłby w stanie odpowiedzieć na te pytania, to bardzo proszę. 
 
Kier. Wydz. EKiS – Waldemar Kędziora – Ja już na Komisji powiedziałem, że Pan 
Dyrektor jest chory i szczegółowej wiedzy nie mam. Był tu pracownik, który miał 
udzielić w miarę wyczerpującej informacji, ale przed chwilą ze względu, że ma 
zajęcia z dziećmi, z młodzieżą, jakieś imprezy i przed chwilą Pni Łucja Szutkowska 
wyszła, ja co do szczegółów nie będę w stanie udzielić odpowiedzi. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Nie chciałbym, żeby to było źle 
odebrane, ale ja jakbym był na komisji i dowiedziałbym się, że są pytania, a te 
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pytania się powtórzyły, to nie pozwoliłbym sobie na to, żeby nie ustalił tego. Panie 
Kierowniku, nie chcę Pana tutaj rozliczać, bo takich uprawnień nie mam tylko to 
trochę tak dziwnie wygląda, bo za chwilę mamy głosować nad czymś i ja np. na 
pewno nie będę głosował za skoro nie mam odpowiedzi na zadane pytania. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Zgadzam się z Panem Przewodniczącym 
w całej rozciągłości i przepraszam całą Radę i przepraszam Pana za taką sytuację, 
jaka ma w tej chwili miejsce i na pewno wnioski zostaną z tego wyciągnięte. 
 
Radna Małgorzata Piotrowska – To chciałabym złożyć wniosek, żebyśmy przełożyli 
sprawozdanie na następny miesiąc, żeby nie zatwierdzać sprawozdania, o którym 
nie mogliśmy podyskutować, więc tak wnioskuję formalnie o to, żeby przenieść ten 
punkt na kolejną sesję. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Ten wniosek jest jak najbardziej 
rozsądny, natomiast muszę zadać takie pytanie, nie wiem, bo nie jestem na tyle 
zorientowany, wiem, że są pewne terminy, dlatego chciałem o to zapytać.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Do końca czerwca. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – To rozumiem Panie burmistrzu, że 
wyprowadzamy ten punkt i jego nie będziemy głosowali. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie wniosek 
zgłoszony przez Radną Małgorzatę Piotrowską, aby wyprowadzić w/w projekt 
uchwały, żebyśmy procedowali nad nim z miesiąc. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 14, przeciw -0, wstrzymało się -0; 
Wniosek uzyskał akceptacje Rady. 

 
Do punktu 9 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie przyjęcie sprawozdania 
z działalności Pyrzyckiej Biblioteki Publicznej w Pyrzycach oraz 
zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Pyrzyckiej 
Biblioteki Publicznej za 2013 rok (Druk Nr 679/14). 
 

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 15 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 16 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik 

Nr 17 do protokołu. 
Wyszedł Radny Mirosław Budynek; 

 Stan Radnych na sali – 13; 
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Radny Damian Błażejewski – Maglowaliśmy ten temat dość mocno na naszej 
komisji i chciałbym tylko dopytać odnośnie Gazety Ziemi Pyrzyckiej. W nagłówku 
występuje 7 gmin, czy pozostałe gminy, poza Pyrzycami, partycypują w kosztach 
wydawania gazety? Ja rozumiem, tytuł zobowiązuje „Gazeta Ziemi Pyrzyckiej”, są 
materiały z gmin ościennych, skoro wydajemy ponad 60.000 zł na prowadzenie 
gazety, to chciałbym się dowiedzieć, czy te gminy sąsiednie wpłacają jakieś 
pieniądze, żeby ta gazeta w dalszym ciągu była wydawana? 
 
Radny Miłosz Łuszczyk – Nawiązując do tego, co Pan Przewodniczący Rady 
powiedział w sprawie PDK, że tam powstały pewne zobowiązania wymagalne, przy 
Pyrzyckiej Bibliotece Publicznej mamy zamknięty rok stratą 56.000 zł. Moje pytanie 
do Pani Dyrektor jest takie, jak planuje Pani Dyrektor biblioteki poradzić sobie z tym 
zadłużeniem, z tą stratą finansową, jakie są podjęte, już wdrożone działania 
naprawcze oraz jaki ma plan Pani Dyrektor, żeby oprócz tej straty, którą wystąpiła, 
żeby również niwelować straty z tytułu wydawnictwa gazety, o której mówił Radny 
Błażejewski, ponieważ strata na tym wydawnictwie jest 19.000 zł. Także bardzo 
proszę Panią Dyrektor, ewentualnie Pana Burmistrza, żeby wyjaśnić nam 
szczegółowo, co się stało, że w tym minionym roku mamy tak dużą stratę 
w działalności biblioteki, to jest znacząca strata w finansach, przypominam, to jest 
56.000 zł.  
 
Radny Mariusz Majak – Mam pytanie odnośnie działalności Gazety Ziemi 

Pyrzyckiej w ramach Pyrzyckiej Biblioteki Publicznej, tu w szczegółowym 

sprawozdaniu otrzymaliśmy informację, że ok. 20.000 zł gazeta generuje strat, czyli 
więcej wydaje ok. 20.000 zł niż zarabia. Proszę powiedzieć (Pani Dyrektor chyba nie 
ma na sali, niestety choruje), z jakiej działalności biblioteki ta strata jest pokrywana? 
 

Z-ca Dyrektora PBP – Grażyna Poczciwińska – Chciałam poinformować, że Pani 
Dyrektor jest na zwolnieniu do poniedziałku i wszelkie odpowiedzi na zapytania 
będą udzielone na piśmie bądź ustnie po powrocie Pani Dyrektor ze zwolnienia 
lekarskiego. 
 

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 

Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Nikt wniosku nie składa, ale myślę 
Panie Burmistrzu, że jest podobna sytuacja chyba, że Pan ma inne rozwiązania. 
Proponuję wyprowadzić, żebyśmy nie głosowali nad dokumentem, który do końca 
nie jest zgłębiony.  
Rozumiem, że taki wniosek mogę poddać pod głosowanie, żeby ten materiał można 
było procedować na następnej sesji, jak będziemy mieli Panią Dyrektor na sali. 
 Poddał pod głosowanie wniosek, żeby w dniu dzisiejszym nie zajmować się 
w/w projektem tylko przenieść go na kolejną sesję. 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za -13, przeciw -0, wstrzymało się -0; 
Wniosek uzyskał akceptacje Rady. 
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Do punktu 10 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie wymiaru czasu bezpłatnego 
nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłat za korzystanie 
z wychowania przedszkolnego w czasie przekraczającym ten wymiar 
zajęć w przedszkolach prowadzonych przez Gminę Pyrzyce (Druk Nr 
680/14). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 18 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 19 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik 

Nr 20 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie wymiaru czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki 
oraz wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w czasie 
przekraczającym ten wymiar zajęć w przedszkolach prowadzonych przez Gminę 
Pyrzyce (Druk Nr 680/14). 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za -13, przeciw -0, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr LVI/514/14 stanowi załącznik Nr 21 do protokołu. 

 
Do punktu 11 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie przedłużenia umów dzierżawy 
i najmu nieruchomości stanowiących własność Gminy Pyrzyce (Druk 
Nr 682/14). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 22 do protokołu.  
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 23 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie przedłużenia umów dzierżawy i najmu nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Pyrzyce (Druk Nr 682/14). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za -13, przeciw -0, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr LVI/515/14 stanowi załącznik Nr 24 do protokołu. 
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Do punktu 12 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ronda w Pyrzycach 
(Druk Nr 684/14). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 25 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 26 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik 

Nr 27 do protokołu. 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 28 do protokołu. 

 
Radny Miłosz Łuszczyk – Ja już swoje uwagi Panu Burmistrzowi mówiłem na 
Komisji Budżetu, że wg mnie wynik tych konsultacji nie jest miarodajny, ponieważ 
wchodząc na stronę Urzędu, oddając swój głos, po wyczyszczeniu historii 
przeglądania z przeglądarki, odświeżeniu stron, można było głosować ponownie. 
Tym sposobem z ciekawości sam nabiłem 10 głosów w ciągu paru minut i to się tak 
nabijało i powielało, dlatego mam bardzo poważne obawy, czy ten wynik 
głosowania tej ankiety jest miarodajny, dlatego będą głosował przeciw, a Państwo 
sami ocenicie. To wyglądało tak, jakby ktoś cały czas nabijał na jedną opcję w kółko  
ten sam głos, może inny sposób, może usprawnić Panie Burmistrzu, prace 
administratorów serwera urzędowego.  
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie wniosek aby 
z nazwy projektu uchwały wykreślić słowo „imię”, by rondo miało nazwę” Rondo 
Pyrzyckich Spotkań z Folklorem”. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za -8, przeciw -2, wstrzymało się -3; 
Wniosek uzyskał akceptacje Rady. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie nadania nazwy ronda w Pyrzycach (Druk Nr 684/14). 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za -6, przeciw -5, wstrzymało się -2; 
Uchwała Nr LVI/516/14 stanowi załącznik Nr 29 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Ogłosił przerwę. 

Przerwa od godz. 15:43 do godz. 16:21; 
Po przerwie:  

Stan Radnych na sali – 14; 
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Do punktu 13 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie gminy 
na 2014 rok (Druk Nr 686/14). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 30 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 31 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik 

Nr 32 do protokołu. 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 33 do protokołu. 

 
Radna Małgorzata Piotrowska – Panie Burmistrzu, już raz była okazja nazwać Pana 
propozycję zmian budżetowych koncertem życzeń wtedy, kiedy na koniec roku 
wpadło trochę grosza do budżetu, w tej chwili zaczyna się robić to samo. Ja chciałam 
tylko zadać tylko jedno pytanie, bo Pan Przewodniczący odczytał właściwie 
wszystkie zmiany do budżetu, więc wszyscy Państwo orientują się, czego dotyczą. 
Tak nas Pan szkalował i tak mieszkańcom opowiadał jak to przez tych właśnie 
radnych, mieszkańcy tracą możliwości cieszenia się z inwestycji, które Pan planuje, 
więc pytam Pana wprost, co z ulicą Głowackiego z tym priorytetem, który Pan tak 
„suszył głowę” wszystkim na około i na konsultacjach z mieszkańcami tak mocno 
bronił, że to radni Panu zabrali pieniądze, a teraz, kiedy jest 1.070.000 zł do 
wykorzystania, ulicy Głowackiego znowu nie ma. Może czas najwyższy znowu 
stanąć przed mieszkańcami naszej gminy i przestać ich ściemniać, przestać ściemniać 
mieszkańców Młyn, Mielęcina i Mechowa, że pewne rzeczy udadzą się w tym roku 
i teraz i natychmiast, bo przecież druga część Pana wypowiedzi zawsze brzmi, że jest 
kryzys, że nie mamy pieniędzy, a tu m.in. nawet na szatnie dla Żabowa 70.000 zł, 
przypuszczam, żeby przymknąć mi może usta, bo akurat na Żabów Pan kieruje takie 
pieniądze. Nikt o takie pieniądze nie prosił, kontener na Żabów kosztuje 40.000 zł, 
z tego 15.000 zł z funduszu sołeckiego, więc maksymalnie, przy Pana dobrej woli 
25.000 zł by wystarczyło, 70.000 zł to jest zbytek, zwłaszcza jak dzieląc 2.000.000 zł 
w planie zabezpieczenia środków na mieszkania komunalne, przez te 14 mieszkań to 
kontener na Żabów, to jest połowa mieszkania dla pogorzelców, więc na dzień 
dzisiejszy myślę, że jest to trwonienie pieniędzy podatników, to tylko taka moja 
wzmianka, nie wiem jak w dyskusji, bo propozycje zmiany do budżetu myślę, że 
w dalszej części dyskusji wniosę.  
 
Radny Miłosz Łuszczyk – Zmuszony jestem zabrać głos jako jeden z pierwszych, 
ponieważ wniosek, który był głosowany na Komisji Budżetu, mianowicie 
przeniesienie dyskusji nad pieniędzmi, które zostały z zeszłego roku, właśnie o to 
zawnioskowałem, bo mieliśmy wiele wątpliwości. Przede wszystkim, zanim dojdę 
merytorycznie do tego, skąd ten wniosek się wziął, pragnę Państwu wskazać to, jak 
bardzo niepokojący w ogóle jest ten projekt podziału tych środków. A mianowicie 
jest to, proszę Państwa, ostatni rok budżetowy tej kadencji i po raz kolejny dzielimy 
środki, które służą zapewne dobrym celom, realizacji dobrym zadaniom, ale w żaden 
sposób nie przyczynią się do rozwoju naszej gminy. Żaden z tych wniosków 
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zaproponowanych przez Pana Burmistrza nie zwiększa chociażby o jedno miejsce 
pracy w Gminie Pyrzyce, gdzie bezrobocie jest największym problemem, największą 
bolączką naszego regionu. 27,5% stopa bezrobocia stopa bezrobocia w naszym 
regionie. Także dla mnie Panie Burmistrzu jest to zatrważające, że lekką ręką 
wirtualne pieniądze (co prawda, jak się może okazać) chcemy przeznaczyć na rzeczy, 
które poprawiają funkcjonowanie, ale to jest rzecz dodatkowa, to jest taka idea, która 
może przyświecać właśnie w ten sposób, zróbmy sobie miejsce spotkań dla osób 
bezrobotnych, to tytułem wstępu. 
Moje wątpliwości wzięły się stąd, że analizując sprawozdanie z wykonania budżetu 
za rok 2013 mogliśmy wszyscy zobaczyć, że ta papierowa nadwyżka finansowa 
bierze się z niewykonania wydatków. Nie wykonaliśmy wydatków w oświacie, nie 
wykonaliśmy wszystkich wydatków w drogach, dalej co za tym idzie, w zeszłym 
roku przesuwaliśmy pieniądze w budżecie, gdzie płatność za ścieżkę rowerową 
przeszła na rok bieżący. Szanowni Radni, Szanowni Państwo, nie wydaliśmy kwoty 
prawie pół miliona złotych, bo 400.000 zł mieliśmy przeznaczone na adaptacje 
budynku, na mieszkania w Obojnie, to zadanie nie zostało wykonane ze szkodą 
właśnie dla Państwa i te pieniądze pojawiły się w tym roku. Kiedy na Komisji 
Budżetu zapytałem Panią Skarbnik, Pana Burmistrza ile naprawdę mamy pieniędzy 
w kasie budżetu, to z tych 3.700.000 zł, proszę Państwa, zostało 100.000 zł, więc 
o jakiej nadwyżce, o jakich wolnych środkach my mówimy? Poszły płatności, które 
musieliśmy wykonać w zeszłym roku w pierwszym kwartale i zostaliśmy z kasą 
w Gminie 100.000 zł. Jak możemy dzielić pieniądze, dlatego wnoszę Szanowni 
Radni, a Wam drodzy mieszkańcy tłumaczę swoje postępowanie i mój wniosek, że 
najpierw rozliczmy może rok 2013, a później dzielmy pieniądze, które rzekomo są, 
bo może jestem w błędzie, może się okazać faktycznie, że nagle nasza Gmina jest 
„krainą mlekiem i miodem płynącą” i pieniądze są. 
Kolejna rzecz proszę Państwa, dlatego wnioskowałem również o realizację tych 
pieniędzy w późniejszym terminie roku budżetowego, ponieważ kiedy trwa 
procedura nabywania mieszkań na rzecz pogorzelców (tak jak mówimy tu 
wielokrotnie) i pytamy Pana Burmistrza, ile Panu pieniędzy jest potrzebnych, pada 
sformułowanie, cytuję dokładnie: „myślę, że 2.000.000 zł mi wystarczy”, więc proszę 
Państwa planuje się przesunąć 2.000.000 zł na mieszkania myśląc, że to wystarczy, 
a tak naprawdę nie mamy porządnej analizy, sprawozdania, czy to wystarczy, 
a może będzie za dużo. Otwarte zostały koperty, mamy zestawienie ofert, jakie 
mieszkania możemy kupić, za jaka kwotę i większość oferentów pisze „do negocjacji 
ceny”, czyli moim zdaniem powinniśmy usiąść jako zespół, przeanalizować, 
poprosić o negocjacje, wytargować tę lepszą cenę i wtedy wiemy, ile pieniędzy 
potrzeba, a zapłata tego i tak nastąpi w jakimś czasie. Także nie musimy tego 
przegłosowywać dzisiaj skoro czynności nadal trwają. Dlatego ja bardzo chciałbym, 
żeby uzyskać zrozumienie u Państwa dla czynności księgowych w budżecie, a nie 
dla działań, ale naprawdę zróbmy wszystko z głową, bo co się okaże, jeżeli my 
przegłosujemy dzisiaj dwa, a po negocjacjach wyjdzie, że trzeba dwa i pół i co pół 
miliona znowu trzeba będzie szukać.? I tak można w tym zakresie dyskutować, 
dlatego jeszcze raz mówię, że mój wniosek wziął się stąd, że najpierw rozliczmy 
solidnie rok 2013 i wtedy, jeżeli się okaże, że faktycznie są takie pieniądze to te 
pieniądze dzielmy. Bardzo bym chciał, Panie Burmistrzu, żeby Pani Skarbnik 
potwierdziła moje słowa w zakresie tego, ile faktycznie pieniędzy mieliśmy na 
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koncie w cyklu comiesięcznym, prosiłem o to na Komisji Budżetu, jest Pani Skarbnik 
zapewne przygotowana i nam unaoczni, ile pieniędzy jest w kasie Urzędu 
Miejskiego, w kasie Gminy. W tym miejscu Panie Przewodniczący ja zakończę swoje 
wystąpienie, jeżeli przejdziemy do dalszej dyskusji, to pozwolę sobie ponownie 
zabrać głos. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Oczywiście temat jest bardzo ważny, na 
pewno nie będę ograniczał, jeżeli chodzi o wypowiedzi Radnych. 
 
Radny Krzysztof Dubicki – Nie mogę się zgodzić i ubolewam nad podjętą decyzją 
przez Radę, przez Komisję Budżetu w związku z rozpatrywaniem 2-ch milionów 
złotych w Dziale 700, które Komisja Budżetu chce przenieść i rozpatrywać 
w czerwcu. Cały czas do tej pory i zarzucano Panu Burmistrzowi, że sprawa 
mieszkań dla Państwa, których mieszkania zostały spalone, stoi w miejscu, że Pan 
Burmistrz nic nie robi. Po raz kolejny Pan Burmistrz przedstawia, już praktycznie na 
talerzu położone, rozwiązanie tej sprawy i chce tylko 2.000.000 zł, Rada chce się 
zastanowić dopiero w czerwcu, co przesunie to o kolejne 2 miesiące i wyjdzie na to, 
proszę Państwa, że kolejna zima zastanie tych ludzi w takiej sytuacji, w jakiej są 
obecnie. Możemy dyskutować, co przesunąć, może remont świetlicy, może zakup 
kontenera, ale uważam, że ten punkt, który dotyczy ludzi poszkodowanych, 
należałoby podjąć jak najszybciej i to jeszcze dzisiaj. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Prosiłbym, żebyśmy rozmawiali 
o sprawach merytorycznych, rozmawiajmy o konkretnych kwotach, o konkretnych 
rozwiązaniach, natomiast mówienie pod publiczkę nie załatwi tematu, rozmawiajmy 
bardzo uczciwie i rozsądnie. Natomiast powiem tyle, jako głos w dyskusji, jeżeli ktoś 
w życiu miał przyjemność (bo to jest wielka przyjemność) dokonywać zakupu 
mieszkania, czy budowy domu, to chcę powiedzieć, że od podjęcia decyzji do 
wypłaty pieniędzy za mieszkanie, czy dom, to jest bardzo długi okres czasu. Dzisiaj 
ta wypowiedź, o której mówił Radny Miłosz Łuszczyk, chcę ten głos wzmocnić, jest 
mniej więcej taka, że my na dzisiaj, mimo że miesiąc temu podjęliśmy decyzję 
uchwała, czyli zgodną z prawem, niekoniecznie ta uchwała powinna być podjęta, ale 
uznaliśmy, że na wszelki wypadek niech ona będzie, to na dzisiaj my jeszcze nie 
wiemy, ile mieszkań, jakich mieszkań, za ile. Dzisiaj powinniśmy powiedzieć w ten 
sposób: „mieszkania dla państwa pogorzelców będą nas kosztowały, np. 1.748.000 zł, 
2.157.000 zł, czy jeszcze inna kwota. Powinniśmy mówić o konkretach, konkretnych 
sytuacjach i my tutaj w dyskusji staramy się tak to prowadzić. Nikt nie mówi (ja nie 
słyszałem głosu na sali do tej pory), że ktoś powiedział: „nie, nie wyrażamy zgody, 
żeby jakiekolwiek środki przeznaczyć na zakup mieszkań dla Państwa 
pogorzelców”, nie słyszałem takie głosu, więc spróbujmy merytorycznie do tematu 
wrócić i o to bardzo proszę. Proszę Państwa szanujmy się i naprawdę chciałbym, 
żeby ta sesja była merytoryczna, rozsądna, żebyśmy decyzje podejmowali 
odpowiedzialnie i mądrze, mamy na to czas, będzie trzeba zrobić przerwę, to 
zrobimy, czas mamy, to nie jest tak, że się ktoś z nas gdzieś śpieszy, po to sesja 
została przeniesiona na okres poświąteczny, żebyśmy mieli więcej czasu na zajęcie 
się bardzo poważnymi sprawami. Przepraszam, nie chcę nikomu tutaj zwracać 
uwagę, tylko bardzo bym prosił, żebyśmy pod tym kątem prowadzili tą dyskusję. 
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Radny Damian Błażejewski – Ja może trochę inaczej, może na razie nie 
o pieniądzach, tylko w ostatni piątek zostały otwarte oferty z propozycją sprzedaży 
mieszkań. Niech Pan powie, ile tych ofert było, ile Pan wyłonił potencjalnych 
kontrahentów i na ile np. Pan już wynegocjował coś, czy Pan przystąpił do 
negocjacji, bo my w tej chwili rozmawiamy o 2-ch milionach złotych, a nie wiemy tak 
naprawdę, ile tych mieszkań chcemy kupić. Wiemy, że 14, ale konkretnie Pan nie 
powiedział, że w drugim czytaniu wyłoniłem 15-stu, siadam do rozmów, 
przedstawię za 2 tygodnie finał rozmów, siadamy, głosujemy te 2.000.000 zł 
i kupujemy mieszkania, żebyśmy się tutaj nie przepychali, czy chcemy kupić, czy nie 
chcemy kupić. Zna Pan naszą dobrą wolę, przesunęliśmy pieniądze na Obojna, 
budynek stoi i niszczeje, można było zrobić mieszkania, mamy w zasobach pyrzycki 
dworzec kolejowy też 2 mieszkania można było przygotować w nie gorszym 
standardzie niż było na ul. Niepodległości 40. Niech Pan powie konkretnie, wyłonił 
Pan 15-stu kontrahentów, siada Pan od jutra do rozmów i dyskutuje i wtedy po 
tygodniu czasu, bo myślę, że tak ważki temat, to nie będzie Pan odwlekał w czasie, 
tylko z dnia na dzień, na jeden dzień może Pan pięciu umówić, będzie Pan 
negocjował, w przyszłym tygodniu sesja nadzwyczajna i wtedy rozmawiamy 
o konkretnych 14-stu mieszkań o takim i takim metrażu, o takiej i takiej lokalizacji. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Przedłożyłem Państwu projekt uchwały 
w sprawie zmian budżetu i w budżecie na rok 2014 praktycznie, co do „tych 
drobnych kwot”, które zostały pozyskane i wprowadzone do budżetu, tutaj jesteśmy 
chyba zgodni, bo te stwierdzenia Pana Przewodniczącego, kiedy czytał wnioski 
Komisji Budżetu były zgodne, było tam napisane bez zmian, dlatego pozwoli Pan 
Panie Przewodniczący, że do tego nie będę się odnosił, bo tu jest pełna zgoda.  
Natomiast chciałbym przedstawić ten projekt, jeżeli chodzi przede wszystkim 
o rozdział kwoty ok. 3.700.000 zł, które pragnę Państwu podkreślić zdecydowanie 
i wszyscy to potwierdzacie Państwo, zarówno w mowie jak i na piśmie, że również 
tutaj jest to napisane i wszyscy się wypowiadają o tym, że na dzień 1 stycznia br. na 
koncie Urzędu Miejskiego była kwota ponad 3.700.000 zł i to jest niepodważalny 
fakt, że jest to kwota, którą obojętnie na co to Państwo Radni na pewno 
wprowadzicie, bo chyba każdy wprowadzi dodatkowy pieniądz, który nie jest ujęty 
w planie tegorocznego budżetu, a który gdzieś się tam pojawił. Także to też jest 
kolejny aksjomat, który nie podlega dyskusji, że kwota 3.700.000 zł zostanie 
wprowadzona do tegorocznego budżetu. Na pewno to Państwo w którymś 
momencie uczynicie, oczywiście zadecydujecie Wy jak będziecie chcieli i kiedy 
będziecie chcieli tę kwotę wprowadzić.  
Przedstawiłem Państwu taki projekt, żeby 2.000.000 zł przeznaczyć na zakup 
mieszkań dla pogorzelców, natomiast pozostałą część kwoty proponuję również 
rozdzielić m.in. (podam tylko główne punkty) na budowę świetlicy w Młynach, na 
remont świetlicy w Mechowie, na remont świetlicy w Mielęcinie, na zakup szatni 
kontenerowej dla Goplany Żabów, dla miejscowości Żabów, to są takie główne 
rzeczy. 
Drodzy Państwo, zacznę od tych może mniej ważnych, ale też bardzo ważnych dla 
danego środowiska. Chciałbym podkreślić, że kwoty na remont i budowę zarówno 
szatni jak i świetlicy w Młynach, to będą kwoty, które mogą być, a w dwóch chyba 
przypadkach praktycznie są już przyznane ze środków zewnętrznych, tak jak jest 
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tutaj napisane ok. 80% będzie dofinansowania, natomiast nasz udział własny to ok. 
20% udziału. Dlatego proszę wziąć pod uwagę, że to nie są pieniądze, które zostaną 
spożytkowane tylko na remont, ale one w odpowiednim momencie wrócą do 
naszego budżetu i zasilą ten budżet tego roku, bądź roku następnego. Dlatego to nie 
są pieniądze z budżetu, tylko to są pieniądze jak gdyby zapożyczone, a one później 
wrócą z powrotem akonto Gminy. 
Natomiast przewidziałem kwotę 2.000.000 zł, bo z wyliczeń, które poczyniliśmy 
wynika, że ta kwota będzie odpowiednią kwotą do zakupu 14 mieszkań dla 
pogorzelców. Oczywiście ona może się lekko zmniejszyć, dlatego że w wyniku 
przeprowadzonych negocjacji z potencjalnymi sprzedającymi może ona ulec 
zmianie, dlatego nie potrafię Państwu w tej chwili powiedzieć, czy będzie to 
1.900.000 zł, 1.980.000 zł, czy jeszcze inna kwota, dlatego podałem taką kwotę 
szacunkową, wynikającą, czy popartą już przeprowadzoną oceną rynku mieszkań na 
terenie naszej Gminy. 
Uczynię drobny wyjątek, ponieważ prosił Pan, żebyśmy merytorycznie podeszli do 
dyskusji, dlatego spróbuję tak podejść, ale jednak pozwolę sobie na jedno zdanie 
komentarza. Jeżeli Pani Radna Piotrowska uważa, że jest to mój koncert życzeń, 
a tym życzeniem jest zakup mieszkań dla pogorzelców, to gratuluję Pani takiego 
stwierdzenia i gratuluję zainteresowania się losem tych ludzi, którzy tutaj m.in. 
siedzą, którzy są w potrzebie, bo nie życzę Pani tego, żeby Pani straciła mieszkanie 
i cały dobytek, tak jak oni to stracili, a Pani to nazywa moim koncertem życzeń. 
Także uważam, że jest to zupełnie uwaga nie na miejscu, mydlenie oczu 
mieszkańcom tych miejscowości, którym proponuję remont, czy zakup tych świetlic, 
czy szatni, to droga Pani, niech Pani tylko dzisiaj podniesie rękę, to ja Pani pokażę, że 
do końca roku to wszystko będzie spełnione, tylko niech mi Pani nie przeszkadza 
w tym, niech mi Pani tylko pozwoli to zrealizować, niech Pani to wprowadzi do 
budżetu, to ja Pani udowodnię, że jednak coś umie robić i jednak Ci mieszkańcy, bo 
to nie jest dla mnie, to nie jest dla Olecha. Olech tam pojedzie raz się tam przebiegnie 
u Pani w szatni, a dwa razy zrobi spotkanie na tych świetlicach i to nie będzie dla 
Olecha, tylko będzie dla Pani mieszkańców. Gratuluję Pani rozeznania środowiska 
żabowskiego, bo to właśnie na wniosek środowiska sportowego wprowadziłem taka 
kwotę do budżetu, żeby wybudować tą szatnię, którą oni potrzebują, i z którą to 
propozycją zwróciło się do mnie środowisko żakowskie, także uważam, że to też jest 
nie na miejscu i nie ma potrzeby nad tym dyskutować. 
Drodzy Państwo ja już kiedyś prosiłem, jeżeli Państwo wypowiadacie jakieś 
stwierdzenia, to prosiłbym, żeby one miały pewne pokrycie, bo Pani Radna, 
bezrobocie w Gminie Pyrzyce na dziś wynosi 11,7%, a nie 27%, o jest bezrobocie, 
które tyle wynosi w Powiecie, natomiast w Gminie Pyrzyce jest 11,7%, ale mówimy 
o naszej Gminie, dlatego jest to takie skrzętne pokazywanie tego, co się chce. 
Zgadzam się, potwierdzam, że w regionie, jakim jest Powiat 27%, natomiast w naszej 
gminie, o której mówimy i na rzecz, której pracujemy wynosi 11,7%. 
Następna sprawa myślę, że też ganiliście mnie Państwo, łajaliście za to, że minęło 
tyle miesięcy, pamiętam na ostatniej sesji, kiedy zarzucano mi nawet bezczynność, 
brak jakiegoś skutecznego działania. Kiedy tak prosiłem, kiedy po półtoragodzinnej 
dyskusji podjęliście Państwo jednak te uchwałę, żeby upoważnić mnie do podjęcia 
jakiś działań, w ciągu miesiąca przedstawiam Państwu bardzo konkretną propozycję 
zakupu 14-stu mieszkań. Mamy ofertę, mieszkańcy, czy właściciele, którzy chcą 
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sprzedać te mieszkania zgłosili się do nas, przedstawili, mamy 21 mieszkań w tej 
chwili zaoferowanych do sprzedaży. Cena tych mieszkań kształtuje się od 2.500 zł za 
metr do 3.400 zł, czyli średnio w granicach 3.000 zł za metr. Drobna uwaga do 
Radnego Błażejewskiego, jest trudno zaprosić ludzi do negocjacji i zrobić już 
konkretną wycenę, czy uzyskać już konkretną cenę od nich, a później im powiedzieć 
„przepraszam bardzo ja się z tego wycofuję, bo nie pozwolono mi, czy nie dano mi 
możliwości, żeby od Państwa odkupić”. Uważam, że ten pierwszy krok został już 
zrobiony i teraz drugi krok powinien by zrobiony w momencie, kiedy przyznacie 
Państwo pewne środki na zakup tych mieszkań, bo to jest uważam poważne 
traktowanie partnera, który coś oferuje, który chce faktycznie te mieszkania 
sprzedać. Tak rozmawialiśmy z każdym potencjalnym oferentem, oni powiedzieli, że 
są to ceny jeszcze do dyskusji i są to ceny, które pójdą w dół, to jest cena 
wywoławcza, tak jak przy każdej transakcji handlowej kupna - sprzedaży, kiedy 
jeden chce drogo sprzedać, a drugi chce tanio kupić. Także jest to jeszcze do 
negocjacji, czyli uważam, że ta średnia cena na pewno będzie niższa niż te kwoty, 
które tu podałem. Drodzy Państwo też na razie tyle, ja bardzo proszę Państwa 
Radnych, żebyście Państwo podjęli taka decyzję, żebyście Państwo przeznaczyli te 
środki. Jeszcze jedna uwaga, w tych pracach również mieli uczestniczyć Radni, 
ponieważ ja osobiście nie uczestniczyłem w tych pracach, zwróciłem się do Pana 
Przewodniczącego, żeby wytypował spośród składu Rady dwoje Radnych do pracy 
w tej komisji, która obradowała na temat otwarcia tych złożonych ofert i niestety 
zgłosił się tylko jeden, dlatego też, ta uwaga. Uważam też, nie jest na miejscu, że nie 
pracujemy tutaj kolektywnie i nie chcemy razem tego problemu rozstrzygać, dlatego 
bardzo proszę, żeby rozumiejąc sytuację Państw pogorzelców, którzy stracili swój 
dobytek całego życia, podejść do tego właśnie w ten sposób, żeby pomóc im 
i pozwolić na zakup tych mieszkań, na które czekają i które uważam, że należy 
w jakiś sposób poczynić, żeby te mieszkania jak najszybciej zaoferować tym ludziom, 
którzy stracili wszystko.  

 
Radny Damian Błażejewski – Panie Burmistrzu, nie wiem skąd Pan wywnioskował, 
że ja jestem przeciwny zakupowi tych mieszkań, ale nawiązując do Pana 
wypowiedzi, pierwsze słowa powiedział Pan, że 1 stycznia 2014 r. była suma 
3.700.000 zł w budżecie. Nie rozumiem tego słowa była, bo ja mam wrażenie, że ona 
nadal jest, jest w tym budżecie i nie zmieniła swojego przeznaczenia. Ona znajduje 
się w budżecie Gminy Pyrzyce i czy my dzisiaj przyznamy Panu te 2.000.000 zł, czy 
za 2 tygodnie, to te pieniądze są. My ich nigdzie nie przesuwamy, nie zmieniamy ich 
przeznaczenia, traktujemy, że 2.000.000 zł mamy na zakup mieszkań dla Gminy 
Pyrzyce w celu zapewnienia lokali mieszkalnych osobom, które straciły swój 
dobytek podczas pożaru.  
Po drugie: nawiązał Pan do poprzedniej sesji, gdzie płomiennie zmuszaliśmy Pana 
do tego, żeby Pan przyśpieszył swoje działania. Podjęliśmy uchwałę zobowiązującą 
Pana do podjęcia wszystkich czynności zgodnych z prawem i ja myślałem, że jak 
podejmuję tamtą decyzję, to Pan mi na następną sesję po otworzeniu ofert 
przedstawi konkretną ofertę „słuchajcie Radni, słuchajcie drodzy państwo, 
wynegocjowałem cenę 1.800.000 zł, mam 14 mieszkań, przystępujemy do kupna ich, 
proszę o przesunięcie środków, tych dwóch milionów, które gdzieś tam są w tym 
naszym budżecie”, na konkretny cel. Wtedy my się spotykamy, głosujemy to i Pan 
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kupuje, a Pan nadal robi ludziom „wodę z mózgu”, bo mówi tak: „dajcie mi 
2.000.000 zł, a ja dopiero siądę do rozmów. Dla mnie konkretna oferta dla prostego 
człowieka to jest taka, że „słuchaj kupujemy 14 mieszkań za 1.800.000 zł i mamy 
jeszcze 200.000 zł nadwyżki” i zastanawiamy się, czy może w jakiś sposób nie 
wyremontować tych lokali jeszcze, ale Pan robi pod publikę, że my nie chcemy dać, 
my chcemy dać te 2.000.000 zł. Ja jeszcze odniosę się do pierwszych słów, dlaczego 
Pan użył sformułowania „było”, to proszę rozszerzyć to, dlaczego „było”, czy jest, bo 
dla mnie, jeżeli coś było, to po co my dzisiaj o tym rozmawiamy skoro tego nie ma? 
Prosiłbym konkretnie, powie Pan „za 14 dni siadamy, przedstawiam ofertę kupna 
14–stu mieszkań” i wtedy mniej dyskutujemy nad zmianą do budżetu, przesuwamy 
Panu z tej nadwyżki, którą Pan ma, którą Pan wypracował, którą posiadamy, bo ja 
jestem przekonany, że skoro Pan wszystkim, że mamy, to mamy. Zresztą Pan 
dysponuje budżetem, Pan wie, jaką Pan ma kwotę w tym budżecie i wtedy my 
konkretnie jesteśmy zadowoleni, bo wszystkie prace nabrały tempa, a nie my dzisiaj 
przesuniemy 2.000.000 zł i dalej jeszcze 2 miesiące będziemy czekać na finalizację, bo 
będą trwały rozmowy. 
 
Radny Miłosz Łuszczyk – Panie Burmistrzu, przykro mi, że Pan przy omawianiu 
spraw całościowo, tak niezdrowo gra na emocjach i na uczuciach ludzkich, bo 
sprawy zakupu mieszkań, czy w jakikolwiek inny sposób załatwienia tej sprawy, 
nikt nie kwestionuje, a Pan stawia po przeciwnej stronie wagi, że „albo, albo”. Jeżeli 
ktoś Panu zwraca uwagę, że to jest nie po kolei, to Pan rzuca oskarżenie, że to już jest 
całkowity przeciwnik rozwiązania problemu, przypomina mi to traktowanie właśnie 
zespołów w sprawie tragedii smoleńskiej, że kto ma inne zdanie niż ustalona 
oficjalnie teoria, to już jest oszołom i wróg. Nie Panie Burmistrzu, my jako Radni 
staramy się z Panem merytorycznie i konkretnie rozmawiać. Ja w swoim 
wystąpieniu zadałem Panu konkretne pytania, a Pan na okrętkę odpowiedział 
wszystko, oprócz tego, czego oczekiwałem. Pytałem Pana konkretnie, Panie 
Burmistrzu, ile środków mamy dzisiaj w budżecie i na koncie, ile było pieniędzy 
w każdym miesiącu minionego roku, poczynając od początku roku? Wiem o tym 
i każdy z nas o tym wie, że te pieniądze w którymś momencie roku budżetowego 
musimy prowadzić. Tylko proszę Państwa, może być tak, że papierowa nadwyżka 
3.700.000 zł będzie wprowadzona do budżetu, a w październiku się okaże, że nie 
wykonaliśmy dochodów z tego roku budżetowego. Panie Burmistrzu, ewentualnie 
Pani Skarbnik, kolejne konkretne pytanie, ile z zaplanowanych w tym roku 
dochodów uzyskaliśmy z tytułu sprzedaży majątku? Zaraz się okaże, że już nam 
nadwyżka z zeszłego roku się przejadła na papierze, także Panie Burmistrzu, proszę 
zanotować konkretne pytania i bardzo proszę konkretnie odpowiedzieć. 
Kolejna rzecz merytoryczna, a nie żadna złośliwa mówi Pan, że te pieniądze wrócą 
do budżetu, na świetlice, na szatnie, zgoda. Prawdopodobnie wrócą, tylko 
w żadnym momencie nie zapewni Pan nas 100%, że te projekty przejdą, albo 
przeszły. Mówi Pan, że są zaakceptowane, natomiast w projekcie uchwały, który Pan 
przedstawia, tylko w jednym, napisał Pan, że jest obecnie na etapie weryfikacji, także 
to jest trochę za bardzo wybieganie w przyszłość. Mimo tego, że Pan uważa, że 
bezrobocie w Gminie Pyrzyce z uwagi na 11% oficjalny wskaźnik, nie jest on dla 
Pana problemem, ja uważam, że młodzi ludzie nie mają pracy w naszej Gminie, że to 
jest problem. Skoro wyjeżdżają za granicę i się nie rejestruj a w Pyrzycach to tylko, 
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dlatego ten wskaźnik spadł, dlatego zróbmy wszystko, żeby tych miejsc pracy 
utworzyć jak najwięcej. Nie wydawajmy pieniędzy na zbytek i luksusy, kiedy mamy 
w kolejce potrzebę większą. Tu zwracam się również do szanownych Sołtysów, żeby 
również zrozumieli to, o co mi chodzi, to nie jest tak, że my jesteśmy przeciwni wsi, 
bądź ktoś jest przeciwny miastu, nie, wszyscy razem jesteśmy mieszkańcami tego 
samego regionu i wszyscy, tak jak w budżecie domowym – żona, mąż, musimy 
usiąść i razem myśleć, jak pieniądze wydać. Ja nie kupię sobie lepszego samochodu, 
nie wezmę go w leazing, gdzie sobie VAT odliczę od dochodu i sobie VAT będę 
odliczał i to będzie jakiś wirtualny zysk. Nie, najpierw muszę zarobić na ten 
samochód, nie da się bez przerwy zaspokajać swoich potrzeb tych poza 
egzystencjalnych, nie myśląc o tym, żeby najpierw dać dochód. Także Panie 
Burmistrzu, ja naprawdę uważam, że najpierw zacznijmy budować 
pozytywistycznie tą Gminę, zacznijmy od tego, co nam da dochody, a nie 
rozdawnictwo. Ja wiem, że to są środki, że można pieniądze dostać, mieć 
refinansowane, ale to będzie w przyszłym roku, w 2015. 
Mówił Pan na spotkaniu z mieszkańcami, że zablokowanie pieniędzy na ul. 
Głowackiego przyczyni się do tego, że Gmina nie może się rozwijać, że nie 
szanujemy naszego największego pracodawcy na rynku, jakim jest BACKER OBR. 
Kiedy mamy możliwość rozdzielenia tych środków, nawet wirtualnych, o czym 
ciągle mówię, na tą inwestycje, Pan o nich zapomina, dlaczego? Dlatego Panie 
Burmistrzu, zanim przejdziemy do dalszej dyskusji, proszę konkretnie odpowiedzieć 
na zadane przeze mnie pytania. 
 
Radna Małgorzata Piotrowska – Panie Burmistrzu, tu Radny Łuszczyk jakby 
wyprzedził ponownie moje pytanie, bo w całym potoku Pana wypowiedzi, tak 
cudnie zmanipulowanej wypowiedzi, bo to, co Panu fantastycznie wychodzi, to 
rzeczywiście manipulacja informacją, którą należy dostarczyć i tak samo manipulacja 
informacją zwrotną. Niemniej jednak tu się zwrócę przede wszystkim do Państwa 
pogorzelców to, co mówią poprzedni Radni i wszyscy z kolei zabierający głos. Nikt 
z nas nie powiedział o tym, że wstrzymujemy, blokujemy kupno mieszkań. Niemniej 
jednak, jak to Pan Burmistrz twierdzi, podjął bardzo konkretne działania, nie wiem, 
być może słabo się na tym znam, ale dla mnie „bardzo konkretne działanie” to jest 
w tym momencie, kiedy bym otrzymała projekt, piso i napisane jest: „tyle mieszkań, 
taki metraż, taki standard, taka lokalizacja” i ja wtedy wiem, że podnoszę rękę za 
konkretnymi mieszkaniami, dla konkretnych rodzin, bo jest wskazanie, że rodzin 
takich i takich jest tyle i zgodnie z ustawą, muszą być mieszkania takie i takie o takim 
metrażu, o takiej powierzchni. W tej chwili Pan Burmistrz mówi do mnie, jako do 
radnej „zaufaj mi i podnieś rękę za pieniędzmi”, bardzo mi przykro, ale akurat moje 
zaufanie jest ograniczone. Chciałabym wiedzieć i niech to będzie za tydzień, niech to 
będzie po niedzieli, jeśli Pan Burmistrz jest gotowy do tego, żeby przedstawić 
Radnym, jakie mieszkania chce kupić. Rozumiem, że można spierać się o tą 
niewielka kwotę negocjacyjną, która pomniejszy tę kwotę, którą będziemy 
przekazywać, ale wstaje i mówi: „szanowni Radni, 14 mieszkań to jest mieszkanie na 
ul. Mickiewicza, Słowackiego, taki metraż, tyle pokoi, takie konkrety i taka rodzina 
tam trafi” i to jest baza do głosowania, baza do podjęcia decyzji. Dzisiaj mówi tak, 
„dajcie mi 2.000.000 zł, a ja kupię, jeszcze nie wiem do końca co, starczy mi, mam 
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2.000.000 zł, niby wiem, bo otworzyłem kopertę, nie powiem, bo to jeszcze nie 
moment do tego, żeby o tym mówić”. 
Podtrzymuję sprawę ul. Głowackiego, odpowiedział Pan wymijająco na wszystko, 
krążąc nawet po moim prywatnym życiu, jednak chciałabym, żeby Pan otwarcie 
powiedział, co z ul. Głowackiego? Panie Burmistrzu, może rzeczywiście tak słabo 
przeze mnie środowisko żabowskie staje u Pana wrót, żeby Pana pytać o różne 
rzeczy, niemniej jednak ja się nie będą bała stanąć przed nimi i powiedzieć im 
wprost, że np. uważam, że 70.000 zł na wiatę to jest przesada. W sytuacji finansowej 
naszej Gminy 70.000 zł na kontener jako szatnia zwłaszcza, gdy mamy 15.000 zł 
w funduszu sołeckim, prosiliśmy Pana o 25.000 zł, bo 40.000 zł kosztuje wiata, która 
nam wystarczy, która poprawi jakość życia, ale ja mam odwagę, żeby stanąć przed 
nimi i powiedzieć im, że ja na takie rzeczy nie wyrażam zgody. Proszę o odwagę 
również, żeby stanąć i powiedzieć, co z ul. Głowackiego i jak będzie wyglądała 
sytuacja, kiedy rzeczywiste tych pieniędzy fizycznie nie będzie i nie rozpocznie Pan 
żądnej z tych działań. Chciałabym tutaj również wspomnieć, że budowa świetlicy 
kontenerowej w miejscowości Młyny wpisuje się w rozdział Kultura i ochrona 
dziedzictwa narodowego, Panie Burmistrzu, barak dziedzictwem narodowym? 
Bardzo proszę o wyjaśnienie. 
 
Radny Miłosz Łuszczyk – Panie Burmistrzu, przypominam Panu, że kiedy 
podejmowaliśmy uchwałę w sprawie upoważnienia dla Pana zawarliśmy tam 
upoważnienie Panu do wszelkich prawem działań przewidzianych. Przecież nic nie 
stoi na przeszkodzie, żeby Pan zawarł umowy przedwstępne zakupu nieruchomości 
z tymi umowami przyszedł na sesję i powiedział tyle i tyle pieniędzy musimy 
zapłacić. Także to nic proszę Państwa nie blokuje na dzisiejszy dzień, pójść 
z mieszkańcami, ponegocjować kwotę, przecież my Panu wierzymy i ufamy, że Pan 
to zrobi jak najlepiej i jak najtaniej, każdy z nas, wspólnie nam zależy na jak 
najszybszym rozwiązaniu problemu i wtedy Pan a umowę przedwstępną, 
przychodzimy i głosujemy. Proszę Państwa zaznaczam, że nie wprowadzenie dzisiaj 
nadwyżki budżetowej do budżetu w żaden sposób nie ma nic wspólnego 
z wykonaniem tej czynności, o której mówię, jaką jest umowa przedwstępna, 
a później kupnem mieszkań. Te pieniądze na zakup tych mieszkań chociażby spod 
ziemi, ale wykopiemy. Mój wniosek, o którym mówiłem to był tylko i wyłącznie 
uporządkowanie finansów i logiczną konstrukcję, co, z czego wynika. Także to jest 
uzupełnienie mojej wypowiedzi i nadal proszę Panie Burmistrzu o udzielenie 
odpowiedzi na moje konkretne pytania. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady – Joanna Dąbrowska – Ubodła mnie trochę wypowiedź 
Radnej Małgosi i powiem, dlaczego. Dlatego, że mówimy o rozdziale kultura 
i dziedzictwo, ja wiem, że hasło barak, czy kontener może nie najlepiej się kojarzy, 
tylko przypominam, że te maleńkie Młyny, które zostały jako jedyna miejscowość 
bez świetlicy, nie zostaną zaopatrzone w inny budynek i nie możemy na niego liczyć. 
Bardzo mocno liczyłam na przychylność Rady w postawieniu tam kontenera, to jest 
stara miejscowość, tam są mieszkańcy, którzy grubo przekraczają ponad 
sześćdziesiątkę. Gdzie się spotykamy? Na przystanku, gdzie musimy prosić 
użyczenia? W Ryszewku. Jak tam trzeba dojść? Pod górkę. Życzę każdemu mając lat 
80, żeby sobie robić spacerki, ta wieś umiera śmiercią naturalną i ona będzie 
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umierała, jeżeli tak będzie. Ja wiem, że to jest w tym momencie demagogia i może 
nie w tym miejscu powinno się takie rzeczy mówić, ale wydaje mi się, że warto też 
mieć pogląd na to, że pieniądze są bardzo ważne, bo bez nich nie możemy 
funkcjonować i Gmina nie może funkcjonować, ale jeżeli walczymy o pieniądze na 
remonty, dajemy 50.000 pewnie, że zł na kościół, wiecie co zrobili mieszkańcy Turza, 
Ryszewka i Młynów? Sami uzbierali te pieniądze na dachy, na kościoły, z własnej 
kieszeni oddali wszystko, co mieli i pokryli te dachy i nie prosili Gminy o pomoc. 
Teraz proszą o to, żeby mieć świetlicę, taką, w której mogą się spotkać i w godnych 
warunkach być i nie można powiedzieć, gdzieś trzeba ja wpisać. Uważam, że kultura 
to jest najlepsze miejsce, to jest bardzo fajnie działająca miejscowość i bardzo fajnie 
działająca wieś i myślę, że kultura to jest właściwe miejsce, gdzie powinniśmy tą 
świetlicę wpisać. Tylko tak k woli uzupełnienia, bo mnie to bardzo ubodło, 
natomiast uważam, że 370.000 zł to jest właściwa kwota. Ja będę tutaj też głośno 
wspierała i mocno wspierała Panów Sołtysów, bo byłam w wielu miejscowościach 
i widziałam jak wyglądają te świetlice, one za chwilę zaczną się sypać i jeżeli nie 
przeznaczymy im tych pieniędzy, to one rzeczywiście będą wymagały jeszcze 
większych pieniędzy. Mamy ogromne potrzeby różne to są potrzeby, które pewnie 
w dużej mierze są ważniejsze niż te świetlice, ale tak jak w mieście jest dom kultury, 
jest szkoła, jest kościół, jest jeszcze wiele innych miejsc, gdzie można pójść coś 
zobaczyć. Na wsi nie ma nic i jeżeli my nie stworzymy tym ludziom jakiejkolwiek 
namiastki kultury, a poprzez te świetlice to możemy zrobić, to po prostu na tych 
wioskach nie będzie nic, za chwilę będziemy mieli średniowiecze.  
 
Radna Zofia Gumowska – Przed chwilą Pan Burmistrz powiedział, że kontaktował 
się z wszystkimi osobami, które złożyły oferty na sprzedaż mieszkania. Otóż 
nieprawda, bo uczyniłam zapytanie do swojej znajomej i nie kontaktował się Pan 
z nią, także nie jest to prawdą. 
 
Radny Damian Błażejewski – Słuchając wypowiedzi Pani Joanny jestem całym 
sercem, żebyśmy budowali świetlice wszędzie tylko w tych 1.300.000 zł nie widzę 
naszego miasta. Dookoła piękne mury – wywracają się i to też nie moja wina, 
á propos zbierania datków na kościół, mieszkańcy też się złożyli Księdzu 
proboszczowi na konserwacje zabytku, może się mylę, klasy zerowej, może nie 
zerowej, bo zerowy to on będzie jak zejdzie do poziomu fundamentów, się sypie. 
Daliśmy, nikomu nie odmawialiśmy, daliśmy na renowację ambony w Żabowie, 
daliśmy na naprawę kościoła w Brzesku, wiele pieniędzy w tej kadencji poszło na 
remonty, budowy świetlic. Budujemy place zabaw we wszystkich sołectwach, 
a nasze 2 place zabaw wołają o pomstę do nieba. Dzięki interwencji Pani Marzeny 
zostały usunięte już pewne usterki na dwóch placach miejskich (nie trzeba być 
Einsteinem), żeby wziąć wnuczka, dziecko i pójść, zobaczyć, w jakim stanie są nasze 
place zabaw. Budujemy place zabaw w miejscowościach, gdzie od 3-ch lat nie 
urodził się żaden mały mieszkaniec ziemi pyrzyckiej, komu budujemy te place 
zabaw? Nie nawiązywałem do mojej interpelacji z poprzedniej sesji, bo prosiłem 
Pana Burmistrza, żeby powiedział ilu małych mieszkańców Pyrzyc przypada na 2 
place w mieście, nie mam odpowiedzi, bo to jest 450 dzieci na jeden plac zabaw, a my 
tu teraz remontujemy, budujemy. Przecież nie powiedzieliśmy, że nie damy, może tu 
Pani Małgorzata za głośno powiedziała swoje spostrzeżenia, aczkolwiek ja też się 
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zastanawiam, czy dać dla miejscowości Młyny, akurat możliwość wybudowania 
świetlicy kontenerowej, bo w poprzedniej kadencji poprzedni Burmistrz składał taką 
propozycję i mieszkańcy nie wyrazili zgody, chcieli murowaną. Może w Giżynie, to 
przepraszam, pomyliłem się, ale mówię tak, ja bym chciał w takim układzie, ile z tej 
kwoty Pan Burmistrz przeznaczy na remont coś w Sołectwie Pyrzyce, bo też takie 
sołectwo mamy i nie słyszałem, żeby Sołtys Pyrzyc o cokolwiek wnioskował. Nie 
wiem, czy nawet Sołectwo Pyrzyce ma jakąkolwiek salę, żeby się spotkać poza sala 
widowiskowo – kinową, za którą trzeba zapłacić. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady – Joanna Dąbrowska – Odpowiadając Radnemu 
Damianowi Błażejewskiemu, ja jestem sercem za wszystkimi kościołami, Pan wie 
najlepiej, że nigdy nie obcięłabym żądnych pieniędzy, jeżeli chodzi o dotacje na 
kościoły. Ja tylko chciałam pokazać, że my naprawdę nie wyciągamy ręki w sytuacji, 
gdzie możemy sobie doskonale poradzić sami. Natomiast z taką inwestycją, jaką jest 
postawienie takiego baraku, my sobie nie poradzimy, bo fizycznie jest nas za mało, 
żebyśmy mogli sobie poradzili. Robimy wszystkie prace pielęgnacyjne, dbamy 
o pozyskanie funduszy z zewnątrz, naprawdę radzimy sobie świetnie, ja zapraszam 
Państwa do nas, kiedy tylko będziemy organizowali cokolwiek, żeby pokazać Wam, 
jak naprawdę fajnie funkcjonuje miejscowość, która sama sobie doskonale radzi. 
Uwierzcie mi, ostatnio robiłam Dzień Kobiet, zaprosiłam Pana Burmistrza, był u nas, 
proszę powiedzieć, czy któraś mieszkanka Młynów mogła przejść do tamtej świetlicy 
(to jest prawie kilometr) pod górkę, jedna z drugą Pań nie mogą, nie są fizycznie 
w stanie. Ja nie jestem przeciwna budowaniu placów zabaw, czy doposażeniu 
placów zabaw, proszę bardzo, szukajmy dalej pieniędzy, rozbudujmy te 2 place 
zabaw, które są w Pyrzycach, ale myślę, że akurat w tym momencie dla mnie 
najważniejsze jest to, żeby w ogóle mieć zapewnienie, że mamy możliwość 
stworzenia tego jedynego, bo w Młynach nie ma nic więcej, jedynym miejscem 
kultury jest przystanek autobusowy, więc tego jedynego miejsca kultury, a przykro, 
bo jest dom kultury i tyle pieniędzy przeznaczamy. 
 
Radny Mirosław Budynek – Rok 2013 – budżet po stronie dochodowej nie 
wykonany, majątkowy – bieżący, budżet po stronie wydatkowej również, skąd to się 
biorą te nadwyżki? Sprawa jest następująca, nie ma odpowiedzi na podstawowe 
pytanie, jaki zadał Pan Przewodniczący Miłosz Łuszczyk, jakimi środkami na dzień 
dzisiejszy dysponujemy? Po co opowiadać, że chciałabym kupić kontenerową 
świetlicę, po co opowiadać Panie Burmistrzu, że kupię im mieszkania, skoro tych 
środków nie mamy? Jeżeli Pan jest w stanie nam w tej chwili przedstawić informację, 
przedstawić asygnatę, że mamy na koncie 3.000.000 zł, wtedy będziemy rozmawiać, 
o wirtualnych pieniądzach nie mamy nawet o czym rozmawiać.  
Jeżeli chodzi o pogorzelców, powiem jasno i wyraźnie, Ci Państwo otrzymali na 
dzień dzisiejszy prawie 600.000 zł pomocy, także nie jest to prawdą, że o nich się nie 
pamięta, że o nich nie dbamy. Dostaliście średnio po 40.000 zł. 
 
Głosy z sali – Skąd Pan to wziął? 
 
Radny Mirosław Budynek – To jest informacja od Burmistrza. 
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Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Państwo macie prawo się nie zgadzać, 
zaraz spróbujemy wyjaśnimy, bardzo proszę, żeby z tej sali nie wyszły 
przekłamania. Przekazuje Pan Radny, więc bardzo proszę wysłuchać i oczywiste 
spróbujemy w tej kwestii uzyskać informacje od pana Burmistrza. 
 
Radny Mirosław Budynek – W dniu 15 kwietnia poprosiłem Burmistrza 
o przedstawienie informacji na temat pomocy dla pogorzelców, ja to zaokrągliłem, że 
dostaliście Państwo po 40.000 zł, ale są tacy, którzy mogli dostać 50.000 zł, 
a niektórzy 20.000 zł, tego nie wiemy, tej informacji szczegółowej nie mamy. 
Wobec tego jeszcze raz stawiam pytanie: proszę niech Pani Skarbnik lub Pan 
Burmistrz, niech jasno powiedzą, czy mamy środki w wysokości 3.700.000 zł? 
Jeszcze jedną rzecz do Pani Przewodniczącej, nie ładnie mówić, że ten kościół to jest 
niedobry, tamten lepszy. Ja do kościoła naszego również dołożyłem i o tym pani wie 
doskonale. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady – Joanna Dąbrowska – Ja tego nie powiedziałam, więc 
myślę, że coś zostało źle zrozumiane, nigdy nie porównywałam żadnego kościoła 
z żadnym, ja tylko stwierdziłam, że daliśmy, a że tu się daje, tam się daje – normalne.  
Natomiast proszę mi nie imputować i nie mówić, że ja powiedziałam, że ten kościół 
jest lepszy, a tamten jest gorszy, bo to jest nie fajnie. 
 
Radny Mariusz Majak – Szkoda, że dofinansowanie na zabytek, na świątynię, która 
stoi w Pyrzycach przy ul. 1-go Maja jest kościom niezgody wśród Radnych. Tak jak 
Radny Błażejewski powiedział, jest to dofinansowanie, nie sfinansowanie tej 
inwestycji, bo naprawdę była taka potrzeba i myślę, że Radni, jeżeli podejmą decyzję 
i przyznają te środki w wysokości takiej, czy innej na dofinansowanie renowacji 
elewacji tego kościoła nie popełnią żadnego wielkiego błędu, czy jakiegoś wielkiego 
wykroczenia, czy naruszenia w stosunku do podatników. 
Szkoda też, że Pani Przewodnicząca podchodzi do takich zagadnień, jak Pyrzycki 
Dom Kultury, że Pyrzyce mają dom kultury. Pyrzyce nie mają domu kultury, Gmina 
Pyrzyce ma dom kultury. Nie oczekujcie Państwo, że w każdej miejscowości stanie 
piękny dom kultury, bo Gminy Pyrzyce na to nie stać. Tak już jest, że na równi 
wszyscy mieszkańcy gminy mogą korzystać z dobrodziejstw domu kultury, szkół, 
innych placówek kulturalnych, oświatowych, wszyscy. Problem tylko polega na tym, 
że niektórzy mają dalej, aby do nich dojechać. Niestety tego problemy pewnie nie 
rozwiążemy, nie rozwiążemy też pewnie takiego problemu jak uczęszczanie dzieci z 
ul. Młodych Techników do szkoły nr 2, czy uczęszczanie dzieci z ul. Szczecińskiej do 
szkoły nr 2, gdzie muszą również przebyć ponad kilometr. Może idąc tym tokiem 
myślenia musielibyśmy wynajmować taryfy, albo nie wiem, co jeszcze robić. 
Uważam, że (z całym szacunkiem) dojście do sali wiejskiej w odległości 1000 
metrów, czy 1500 merów nie może być problemem i nie może być argumentem w 
takiej dyskusji. Tak to już jest, że jedni mają trochę bliżej, inni mają troszkę dalej, 
wszystko ma swoje plusy i minusy.  
Natomiast dyskutujemy dzisiaj o budżecie w ogólności i również o mieszkańcach dla 
Państwa pogorzelców. Trudno nie zgodzić się z wypowiedzią kolegi Łuszczyka, 
który powiedział, że te zmiany, które Pan Burmistrz proponuje są zmianami mało 
rozwojowymi, mało dającymi bodźca w rozwoju Pyrzyc. To są zmiany typowo 
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konsumpcyjne można powiedzieć, proponuje się wydanie ponad pól miliona na 
funkcjonowanie administracji, ponad 1.100.000 zł na budowę i remont świetlic 
wiejskich. Bardzo duże pieniądze są przeznaczone na remont świetlic wiejskich, 
dwie świetlice wiejskie to 700.000 zł. Zgoda, środki pochodzą z zewnątrz, ale 
popatrzmy na to, jakie to są pieniądze, czy ktoś z nas chciałby i miałby 700.000 zł, czy 
nie są to duże pieniądze, a tu się mówi remont świetlicy, tylko remont nie budowa 
od podstaw, nie ma projektu, nie trzeba kupować działki, bardzo duże środki się 
przeznacza, więc Szanowni Państwo nie dziwcie się, że my mamy bardzo duże 
wątpliwości. Pewnie, gdyby w projekcie zmian do budżetu byłyby np. propozycje: 
budowa infrastruktury technicznej doprowadzającej kanalizację, czy infrastrukturę 
elektryczną, czy wodną pod nowe obszary dla inwestycji w miejscowości Pyrzyce to 
w ogóle byśmy tu nie siedzieli, pewnie ręce do góry wszyscy byśmy podnieśli 
i zagłosowali za. Natomiast te propozycje, które tutaj są, są propozycjami mało 
dającymi bodźca do rozwoju Pyrzyc i są propozycjami na funkcjonowanie tu i teraz. 
Tak jak tu się przejawia w dyskusji ciągły wątek, tych pieniędzy nie ma, te pieniądze 
być może będą, ale nie wiadomo, czy one będą, więc zastanawiamy się nad tym 
dopiero, czy one będą, czy sprzedamy mienie, czy sprzedamy działki, małe szanse 
prawdopodobnie, więc wydawajmy te pieniądze w momencie, gdy one będą. Jeśli 
chodzi o problem Państwa pogorzelców, zgadzam się w 100% z Panem Burmistrzem, 
który używa tutaj słowa: „rozumiejąc sytuację pogorzelców”, wszyscy rozumiemy 
sytuację pogorzelców i wszyscy chyba tu, jak jesteśmy rozumiemy, że Gmina 
Pyrzyce poniosła porażkę, Panie Burmistrzu, w tej sytuacji rozwiązania problemu 
Państwa pogorzelców. Bardzo dużą porażkę, ponieważ od pożaru upłynęło blisko 
roku, pożar nastąpił w czerwcu 2013 r., rozwiązania do tej pory nie ma, szukamy 
tego rozwiązania i znaleźć nie możemy. Radny Dubicki mówi, że Burmistrz 
przedstawił kolejne rozwiązanie, może kolejne, ale dla mnie pierwsze, ponieważ 
pierwsze rozwiązanie, które Burmistrz przedstawił, które Rada zaakceptowała, tego 
rozwiązania nie udało się wykonać i mam żal do Pana Burmistrza, ponieważ jedyna 
informacja dla Radnych, jaka była odnośnie Obojna, to była taka, że nie 
zrealizowaliśmy tego przedsięwzięcia, ponieważ koncepcja się zmieniła. Taką 
informację otrzymaliśmy, że koncepcja się zmieniła tylko, wiecie Państwo, koncepcja  
Pana Burmistrza się zmieniła, nie Radnych. 
Następna propozycja rozwiązania problemy Państwa pogorzelców miała polegać na 
budowie mieszkań przy ul. Niepodległości, również to się nie powiodło i Szanowni 
Państwo, również nie z naszej winy. My jako Rada na to się zgodziliśmy, bardzo 
bym prosił, żebyście to też mieli na względzie. Dziś Pan Burmistrz mówi, że jest 
konkretna propozycja przeznaczenie 2.000.000 zł z budżetu Gminy na zakup 
mieszkań. Oczywiście, że konkretna propozycja, zgadzam się z tym tylko najgorsza 
dla podatnika, ponieważ najdroższa, nie otrzymamy żadnego dofinansowania do 
zakupu tych mieszkań ani też nie rozwiązujemy problemu, nie wykorzystujemy 
istniejącego posiadanego mienia komunalnego, które moglibyśmy przeznaczyć na 
mieszkania, o czym wspomina Radny Budynek, może się to Państwu podobać, może 
nie. Budynek przy ul. Poznańskiej może nie jest właściwym rozwiązaniem, może 
zbyt duży koszt, ale Obojna, dostaliśmy prezent od ANR, więc nie dziwcie się 
Państwo, że mamy problem z wydatkowaniem tych pieniędzy, bo to jest bardzo 
dużo pieniędzy. Szanowni Państwo, czy będą odszkodowania, do dziś nie wiemy, 
a prawdopodobnie odpowiedź już w Gminie Pyrzyce jest, ponieważ przepisy prawa 
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ubezpieczeniowego przewidują, że pewna część bezsporna kwoty z odszkodowania 
powinna być już przyznana. Nie chcę się tutaj wypowiadać, ale myślę, że powinna 
już być, to już prawie rok czasu, więc nie dziwicie się Państwo, że się wahamy, 
zastanawiamy, ponieważ to rozwiązanie, które proponuje Pan Burmistrz jest 
najtrudniejszym dla nas rozwiązaniem. 
 
Radna Danuta Cząstka – Muszę powiedzieć, dlatego że tu są media i gazety, i zaraz 
wyjdzie z tej sali, że wioska jest przeciw miastu, miasto przeciw wiosce. Nie 
zgadzam się Panie Mariuszu z tym, że kościół w Pyrzycach jest kością niezgody, bo 
nigdy bym się nie odważyła nie podnieść ręki, jak gdzieś są jakieś pieniądze na  
kościół i na pewno tu też przegłosowaliśmy i nie wypominajmy sobie. To, że Asia 
mówi, że u nich dali radę zrobić kościół i zebrać, to wszędzie się czyni w każdych 
miejscowościach, u nas w Letninie też się opodatkowaliśmy 10 zł miesięcznie zbiera 
się, i robi, remontuje, Brzesko tak samo składają i tak jest. Był kiedyś temat place 
zabaw, mówiła, wstałam i powiedziałam „skończmy te place”. Tu kolega Damian 
powiedział w Pyrzycach, trzeba było zrobić i mielibyśmy temat zamknięty. 
Pamiętam jak był poprzedni Sołtys, Sołtys miał tyle pieniędzy w Pyrzycach, że on był 
nawet dobrym sponsorem, jak jechali nawet gdzieś na targi, to on sponsorował to 
zapłacenie, jakoś się ktoś nie dogadał, żeby to wziąć i zrobić ten plac i byłby temat 
zamknięty, a teraz mamy problem, mamy sprawę poważną do załatwienia z tymi 
mieszkaniami i powinniśmy się na tym skupić i nie wypominajmy sobie. Ja wierzę, 
że Asia chce świetlicę, Mielęcin chce świetlicę, ktoś jeszcze chce świetlicę. Ja też 
walczyłam o swoją i dzięki Wam, że daliście pieniądze została skończona, ale nie 
wypominajmy sobie tego, co nie trzeba, zostawmy wszystko tak jak trzeba i skupmy 
się nad problemem pogorzelców i tych mieszkań.  
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Tylko musimy pamiętać o jednej 
rzeczy, że kościół, a katedra, bo to jest prawie katedra, to jest różnica. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Może najpierw jedno tylko zdanie do tego, 
co powiedziała pani radna Gumowska. Pani Radna, ja osobiście faktycznie nie 
kontaktuję się z każdym mieszkańcem naszej Gminy, bo nie dałbym fizycznie rady, 
to pracownicy moi w moim imieniu się kontaktują i dlatego kontaktowali się z  tymi 
ludźmi, którzy złożyli swoje propozycje sprzedaży tych mieszkań na podstawie tych 
ofert, które zostały złożone, ale to jest zupełnie na marginesie. 
Ja widzę po tej dyskusji, kiedy tak przysłuchiwałem się Państwa wypowiedziom, 
cieszę się bardzo, że idziemy w jednym kierunku, cieszę się, że jest moja propozycja, 
Państwo ją w jakimś stopniu akceptujecie, bo to wynikało również z Waszych 
wypowiedzi. Cieszę się, że los pogorzelców i Państwu i mi leży na sercu, że chcemy 
ten problem rozwiązać i w związku z powyższym uważam, że mieszkańcy mają 
dość naszych dyskusji. Proszę zauważyć jaki wachlarz tematów został poruszony 
w czasie tej dyskusji, która jest najważniejsza dzisiaj, a dotyczy zakupu mieszkań dla 
pogorzelców, bo to jest jak gdyby główny temat dzisiejszego spotkania i tych zmian 
do budżetu, ile tutaj różnych wątków zostało poruszonych. Mam propozycję, żeby 
ten temat dzisiaj zamknąć, a kontynuować go od poniedziałku.  
Panie Przewodniczący i Drodzy Radni, mam propozycję, ja zgadzam się na taką 
propozycję, którą powiedział tutaj Pan Radny Błażejewski, zgadzam się na podjęcie 
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szczegółowych prac, żebyśmy nie stali po drugiej stronie stołu tylko, żebyśmy razem 
wypracowali pewną koncepcję, pewien sposób zakupu tych mieszkań dla tych ludzi, 
którzy tutaj są i którzy ich oczekują. Jeżeli będziemy się tak przepychali na sesji, że ty 
to, a ty tamto, a ty znowu coś nie tak, nie zrozumiałeś moich intencji, to będziemy się 
dalej przepychali. Proszę, żebyśmy w poniedziałek, proszę, żeby Pan 
Przewodniczący wytypował zespół spośród Rady, bo myślę, że z całą Radą nie da się 
tego omówić, bo nie każdy radny może przyjść w danym momencie, żeby Pan 
Przewodniczący (to jest moja propozycja) wytypował grupę Radnych (nie wiem, 4-
ch, 5-ciu, 6-ciu, tyle ile Pan uzna za stosowne), ja również wezmę pracowników 
Urzędu, którzy zajmują się tymi sprawami bezpośrednio, będę uczestniczył również 
sam w tych spotkaniach i wypracujmy jak najszybciej sposób zakupu, czy 
przekazania pozyskania przez Gminę tych mieszkań, żeby ci ludzie wreszcie mieli 
dach nad głową, żebyśmy się już więcej na te tematy oficjalnie nie spotykali, 
żebyśmy przyszli w pewnym momencie na nadzwyczajną sesję w Pyrzycach i podali 
sobie ręce, żebyśmy wreszcie wypracowali temat, który Państwo przegłosujecie. 
Taka jest moja propozycja. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Czy ja dobrze odebrałem, że Pana 
prośba jest następująca, żeby dzisiaj nie podejmować w tej kwestii żadnych decyzji 
tylko do tej decyzji, żeby wrócić po konkretnych ustaleniach, które zapadną w gronie 
Radnych i pracowników Urzędu? 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Tak jest, bardzo dobrze Pan odebrał, 
żebyśmy wypracowali sposób zakupu tych mieszkań, czy jakiegoś innego sposobu 
pozyskania tych mieszkań, żebyście Państwo na sesji nadzwyczajnej podjęli uchwałę 
mówiącą o tym, żeby te mieszkania jednak tym pogorzelcom dać, bo widzę, że jest 
dobra wola ze strony Państwa, każdy deklaruje, że chce, ja deklaruję, że chcę te 
mieszkania pozyskać, Państwo mówicie, że chcecie te mieszkania pozyskać 
i przekazać im tylko nie mamy na razie wypracowanego jakiegoś sposobu, żeby 
uzyskać ten kompromis. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Ogłosił przerwę. 

Przerwa od godz. 17:45 do godz. 17:59; 
Po przerwie:  

Stan Radnych na sali – 14; 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Proszę o odpowiedź na te zasadnicze 
pytania, bo było pytanie, ile mamy tych środków itd. na te konkretne pytania, które 
były i ma Pan się ustosunkować do wypowiedzi Pana Radnego Mirosława Budynka, 
który powiedział, że tam jest ileś pieniędzy wydanych i tutaj nastąpił taki bum ze 
strony Państwa pogorzelców, że to coś się nie zgadza. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Sprostuję wypowiedź Pana Radnego 
Budynka, ponieważ tam wkradła się pewna nieścisłość, zupełnie wygląda to inaczej 
niż Pan przedstawił, ponieważ te środki, które otrzymaliśmy od Wojewody zostały 
podzielone na 22 rodziny a nie na 14 i w tym momencie wychodzi zupełnie inna 
kwota i to było praktycznie na pokrycie wszystkiego, co było spowodowane tym 
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pożarem i co można było pogorzelcom pomóc w tym momencie. Także to nie były 
środki do ręki, do kieszeni tylko to było płacone przez Gminę, czynsze, to były inne 
jeszcze zobowiązania, które wynikały z funkcjonowania pogorzelców. Także to jest 
kwota zupełnie inna, dementuję, to nie jest kwota 40.000 zł przeznaczona średnio na 
rodzinę. 
Natomiast Panie Przewodniczący, ja podtrzymuję swoje stwierdzenie, proszę 
o spotkanie, proszę żebyśmy rozmawiali, żebyśmy wypracowali jak najszybciej takie 
porozumienie, gdzie staniemy przed sobą i Państwo Radni podejmiecie decyzję. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Co do tej koncepcji to myślę, że jest 
zgoda, chyba że ta odpowiedź Pana Burmistrza satysfakcjonuje tylko cały czas 
oczekują Radni konkretnej odpowiedzi, ile tych środków jest itd., że Państwo, którzy 
tu siedzą nie myśleli, że jest tak różowo. 
 
Radny Miłosz Łuszczyk – Temat przeznaczenia pieniędzy w budżecie na zakup 
mieszkań jest tylko i wyłącznie cząstką dzisiejszej uchwały, którą debatujemy. Także 
to nic nam nie zmieni, także debatujmy nad budżetem, skończmy to, co mamy w tej 
uchwale, którą Pan Burmistrz nam zaproponował, mamy wpływy z anten, mamy 
zwrot pieniędzy z innych środków, dlatego zakup mieszkań to jest inna kwestia. Ale 
Panie Burmistrzu, niech Pan nie ucieka z pola walki, tylko niech Pan w końcu, 
konkretnie odpowie, to nic Pana nie kosztuje, to nie zmienia wyników głosowania, 
ani nastawienia do zakupu mieszkań. Postawiłem Panu konkretne pytania, proszę 
niech Pan konkretnie w końcu, kwotowo odpowie na moje pytania, to nie jest tak 
trudno, to się mieszkańcom należy. Należy się mieszkańcom, pogorzelcom, 
rozwiązanie tematu zakupu mieszkań, ale mieszkańcom, którzy słuchają nas, którzy 
oglądają, należy się informacja, ile w końcu pieniędzy mamy, ile wykonaliśmy 
w budżecie bieżącym itd. Także Panie Burmistrzu, apeluję do Pana, żeby Pan 
w końcu udzielił odpowiedzi na zadane przeze mnie pytania. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Nie musi Pan apelować, jeżeli uznał Pan, że 
ta odpowiedź powinna tutaj paść to bardzo proszę. Jeszcze raz stwierdzam, że na 
dzień 1 stycznia 2014 r. w kasie Urzędu Miejskiego z tytułu nadwyżki była kwota 
ponad 3.700.000 zł. Jest to kwota do rozdysponowania i w pewnym momencie 
przekonacie się Państwo o tym, będziecie tę kwotę wprowadzali do budżetu, to nie 
podlega żadnej dyskusji, ponieważ takie pieniądze były i trzeba będzie je 
wprowadzić do budżetu, zwiększyć dochody budżetu Gminy, jednocześnie 
zwiększyć wydatki budżetu Gminy. To nie ma nic wspólnego, ile na dzień dzisiejszy 
jest w kasie budżetu Gminy z tym, o co pan pyta, ponieważ budżet Gminy jest 
płynny i dzisiaj w kasie budzeń jest tyle pieniędzy, jutro będzie więcej lub mniej, 
pojutrze będzie znowu inna kwota, ponieważ budżet gminy składa się z tego, że 
dzisiaj się wydaje pieniądze i jutro jakieś inne kwoty wpływają do budżetu, także tak 
to wynika. Jeszcze raz powiem, że to nie ma żadnego wpływu na to ile dzisiaj jest 
pieniędzy, nie wiem, ile dzisiaj, ile było wczoraj, ile było przedwczoraj, bo nie 
sprawdzałem, i nie wiem ile będzie jutro to też Panu odpowiem. 
 
Radny Miłosz Łuszczyk – Szanowny Panie Burmistrzu, po raz kolejny zwracam się 
do Pana z prośbą o udzielenie odpowiedzi na moje pytania, ile pieniędzy było na 
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koncie w dowolnych dnia, miesiącach bieżącego roku, a taką informację Pani 
Skarbnik posiada, ponieważ zobowiązał się Pan do udzielenia takiej informacji na 
sesji, na Komisji Budżetu, która odbyła się dwa dni temu. Na Komisji Budżetu Pani 
Skarbnik powiedziała, ze nie jest pewna dokładnie, ale na dzień dzisiejszy jest ok. 
100.000 zł, także proszę nie „ściemniać” mi, że Pan nie wie, jeżeli Pan nie wie, to 
niech Pan zapyta Panią Skarbnik, dla mnie może być to informacja z przedwczoraj, 
z przed tygodnia, dzisiejsza. Konkretnie miesiąc po miesiącu w odstępach, co 
miesięcznych, ile było pieniędzy na koncie Urzędu Gminy, to jest jedno. 
Po drugie: Panie Burmistrzu, widzę, że Pan nie do końca chyba zna zasady finansów 
publicznych, bo nie jest obowiązkiem wprowadzić tych środków jako dochody, 
jednocześnie automatycznie zwiększając wydatki, bo może Pan wprowadzić to jako 
dochody zmniejszając dochody z innych tytułów, np. majątkowych, a jeżeli 
majątkowe nie wykonany w połowie roku, okazuje się, że mamy za mało, to możemy 
plan zmienić zmniejszając dochody majątkowe i w to miejsce przykładowo 
uzupełnić dochodami z nadwyżki, to są finanse, ekonomia. Dlatego Panie 
Burmistrzu, niech Pan nie mówi o tym, co my będziemy musieli zrobić, bo to wynika 
z ruchów księgowych, dlatego kolejna moja prośba o odpowiedź na kolejne pytanie, 
jaki jest stan wykonania dochodów roku budżetowego 2014 z tytułu sprzedaży 
nieruchomości za pierwszy kwartał, bądź za czas od 1 stycznia do dnia dzisiejszego. 
Także niech Pan nie ucieka od tych odpowiedzi, niech Pani nie mówi, że to nic nie 
zmieni, zadałem Panu bardzo proste pytanie. Pani Skarbnik te odpowiedzi zna, 
niech Pan tylko pozwoli jej odpowiedzieć, ona odpowie. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Jeszcze raz Panu powtarzam, że te 
pieniądze w pewnym momencie będziecie Państwo wprowadzali do budżetu, 
będziecie podejmowali uchwałę, także proszę nie mówić, że tych pieniędzy nie 
będzie wprowadzonych do budżetu, bo to jest nieprawda. Podejmiecie Państwo 
w odpowiednim momencie, kiedy zadecydujecie, taką uchwałę i gdzie 
wprowadzicie te środki, które były na dzień 1 stycznia br., a teraz poproszę, żeby 
Pani Skarbnik odpowiedziała, jeżeli Pan chce literalnie, ile było środków 
w poszczególnych miesiącach, czy dniach. 
 
Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Tak, na Komisji Budżetu powiedziałam, że na 
dzień 20 – 22 kwietnia, saldo z dnia poprzedniego to jest 122.106,69 zł. Zrobiłam taką 
symulacje z poszczególnych miesięcy na dzień 20 stycznia, bo jest to najbardziej 
miarodajny stan osadu środków na rachunku z uwagi na to, że jesteśmy już po racie 
kredytu, po wpływach subwencji, przed subwencją oświatową i tak: 
- na dzień 20 stycznia stan rachunku – 974.000 zł, od dnia 17 stycznia do dnia 27 
marca założona była lokata w wysokości 2.000.000 zł na tej lokacie Gmina zarobiła 
ponad 15.000 zł za ponad 60 dni.  
- na dzień 20 lutego stan rachunku – 964.000 zł, 
- na dzień 20 marca stan rachunku – 341.000 zł, 
- na dzień 20 kwietnia stan rachunku – 122.000 zł. 
Z lokaty, która była założona do 27 marca z 2.000.000 zł spłaciliśmy 1.000.000 zł 
obligacji w rozchodach to co jest zgodnie z planem. 27. marca też zapłaciliśmy 
fakturę za ścieżkę rowerową w wysokości 956.000 zł, kolejna zapłata za ścieżkę 
rowerową to kwota ponad 600.000 zł w pierwszych dniach kwietnia. Dziś na 
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rachunek wpłynęła subwencja oświatowa zabezpieczająca wynagrodzenia jednostek 
oświatowych i ZUS-u w części. Kwota jest 880.000 zł, ale z tej kwoty pokryjemy 
w całości, wręcz na ZUS-y zabraknie z kwoty subwencji, będziemy zabezpieczać 
z własnych środków. 
Drugie pytanie – sprzedaż majaku za pierwszy kwartał 2014 r. to jest kwota 
w przybliżeniu 26.000 zł, ponad 3.100.000 zł w roku. 
Jeśli jestem już przy głosie, powiedziałam to już na Komisji Budżetu, prośba taka by 
nie mylić pojęcia nadwyżki operacyjnej z osadem środków na rachunku, stan 
środków na koniec grudnia to, co przedstawił Pan Burmistrz 3.750.000 zł i tak jak 
widzimy, zabezpiecza on płynność finansową Gminy przez okres pierwszego 
kwartału po dzień dzisiejszy z kredytu w wysokości 800.000 zł na razie nie ma 
potrzeby korzystać najprawdopodobniej wejdziemy w ten kredyt w miesiącu maju 
wtedy, kiedy będzie zapłata za ścieżkę rowerową przedostatnia rata i bieżące 
płatności. 
 
Radny Miłosz Łuszczyk – Rozumiem, że nie ma pieniędzy, ale jeszcze będziemy się 
posiłkowali tym debetem, który uchwalaliśmy w zeszłym roku. 
 
Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – W uchwale budżetowej zapisany mamy 
kredyt bieżący w wysokości 800.000 zł, który zabezpieczał będzie płynność 
finansową Gminy. Wiemy, że kredyt w rachunku bieżącym zgodnie z ustawą 
o finansach publicznych ma być spłacony do końca grudnia każdego roku 
budżetowego, taki kredyt w rachunku bieżącym mamy przyznany na cały okres 
obsługi budżetu Gminy, to jest okres pięciu lat, ten kredyt nas nie kosztuje 
w żadnych prowizjach, za niewykorzystane środki płacimy tylko od salda 
minusowego, który jest na rachunku. 
 
Radny Miłosz Łuszczyk – Szanowni Państwo, z tego widać, że nadwyżki, o której 
mówił Pan Burmistrz, w pieniądzu nie ma fizycznie. 120.000 zł na koncie, które 
mamy jest mało, żeby zapłacić następną fakturę za ścieżkę rowerową, będziemy 
posiłkowali się debetem z banku. Także proszę Państwa, o czym my mówimy, że my 
chcemy robić pseudo inwestycje, bo to nie są inwestycje tak naprawdę, dla mnie 
inwestycja to jest coś, co daje zysk. Także uważam i podtrzymuję swój wniosek 
z Komisji Budżetu, że nie rozmawiajmy o tych pieniądzach dzisiaj, wróćmy przy 
następnej okazji, kontynuujmy rozmowy i podejmowanie uchwał na najbliższej sesji 
nawet nadzwyczajnej w sprawie zakupu mieszkań dla pogorzelców, gdzie 
pomyślimy skąd te pieniądze wziąć i skąd przesunąć. Wstrzymajmy się 
z wprowadzaniem tej nadwyżki finansowej do budżetu Gminy, a ograniczmy się 
tylko do tych pieniędzy, które rzeczywiście wpłynęły, czyli z anten i tych dalszych 
drobnych rzeczy. 
Jeszcze jedno Panie Burmistrzu pytanie, bo tu też Pan dał propozycję i dla nie jest to 
też niejasne pytanie, o co chodzi z tym zakupem specjalistycznego sprzętu do 
monitoringu wizyjnego miasta, czy to jest takie potrzebne, żeby kupować oddzielnie, 
bo ja nie znalazłem, przed sesja szukałem, ani żadnego zapytania ofertowego, ani 
przetargowego chyba, że mi coś umknęło. 
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Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Pan ma swoje spojrzenie na budżet i ja 
mam swoje spojrzenie, i ja ten budżet realizuję. Powiem Panu tylko tak w ten sposób, 
jeszcze raz powtórzę, żeby podkreślić, że te 3.750.000 zł będziecie Państwo o tę kwotę 
zwiększali dochody tego budżetu, a budżet roku 2014 jest budżetem nadwyżkowym, 
czyli mamy po stronie dochodów pokryte wszystkie wydatki, mamy to w planie tego 
budżetu i ta kwota 3.750.000 zł jest kwotą dodatkową wprowadzoną do budżetu, 
którą możemy rozdysponować na dowolny cel, bo mamy pokrycie w budżecie na 
wszystkie przedsięwzięcia, które sobie założyliśmy. Ja zmierzam tylko do tego, że 
chcę pokazać, owszem na dzień dzisiejszy tych pieniędzy w kasie nie ma, ale (tak jak 
Pani Skarbnik zaznaczyła) to wpływa subwencja, to będzie zwrot środków 
z inwestycji, które były dofinansowywane z różnych programów pomocowych. 
Także Państwo podjęliście uchwałę o tym, że po stronie dochodów i po stronie 
wydatków bilansuje się to prawie na zero plus 200.000 zł, ja zmierzam do tego o to 
tylko Państwu pokazuję. To jest złudne pokazywanie i moim zdaniem celowe 
pokazywanie, że na dziś nie ma pieniędzy. Tak, może na dzisiaj nie ma, ale jeszcze 
raz powtórzę, że będą zwroty, będą dodatkowe wpływy do budżetu Gminy i to 
wszystko Państwo zaplanowaliście w swojej uchwale budżetowej. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Myślę, że wszystkie osoby siedzące 
maja pełen obraz, widzą jak ta sprawa wygląda, czyli dzisiaj problemem nie jest, 
żebyśmy tutaj podejmowali decyzję, że 2.000.000 zł na mieszkania, ileś na Urząd itd. 
tylko kwestia jest taka, musimy podjąć tutaj uchwałę budżetową i taką decyzję za 
chwilę Rada podejmie. Natomiast te działania, które mają być od poniedziałku 
(oczywiście ja uważam, że Rada akceptuje), są osoby wyznaczone do Komisji, która 
ma podjąć decyzję, co do tych mieszkań, które maja być kupione, mają być 
przeanalizowane i do tego tematu myślę, że w stosownym czasie wrócimy. Dzisiaj 
myślę, że powinniśmy rozmawiać o wnioskach Komisji Budżetu, ale czy do tych 
wniosków, które są ujęte w opinii Komisji Budżetu, są jeszcze ze strony Rady jakieś 
uwagi, z którymi się nie zgadzamy? 
 
Radny Miłosz Łuszczyk – Jeszcze nie uzyskałem odpowiedzi na moje pytanie. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – To jest tylko przeniesienie środków 
z bieżących na majątkowe, ponieważ jest to proces inwestycyjny kilkuletni, gdzie 
etapami zakupujemy poszczególne elementy do utworzenia monitoringu na terenie 
naszej Gminy i w budżecie były zaplanowane środki na wydatki bieżące, natomiast 
wymagają one przeniesienia na wydatki majątkowe, będzie zrobiony przetarg. 
Dodam tylko, że w tej chwili został zakupiony serwer i on już znajduje się na naszym 
wyposażeniu, ale Państwo podjęliście chyba w tamtym roku uchwałę, że to będzie 
etapowane. 
 
Radny Damian Błażejewski – W toku tak burzliwej dyskusji tutaj z ust Pani 
Wiceprzewodniczącej padło, że mieszkańcy Pyrzyc mają dom kultury, ja mam 
propozycję, żeby z kwoty przeznaczonej na dotacje dla PDK wydzielić kwotę 10.000 
zł i zaznaczyć ją jako dotację celową na przegląd instalacji znajdujących się na sali 
widowiskowo - kinowej. Skąd mój taki wniosek. Jesteśmy po kontroli jako Komisja 
Rewizyjna, dwuletni budynek, dwuletnia instalacja ona w tej chwili truje. Chodzą na 



 34 

salę widowiskowo – kinową nasi mieszkańcy, w tej chwili ani klimatyzacja, ani 
winda, ani choćby kurtyna ppoż. w pomieszczeniu, gdzie znajduje się projektor nie 
działa. Trujemy naszych mieszkańców, którzy uczestniczą w seansach, w różnych 
spotkaniach w momencie włączenia tej instalacji. Niedopuszczalne jest, żeby 
dwuletnia instalacja nie miała na bieżąco dokonywanych przeglądów, jesteśmy 
również kierowcami i w każdym samochodzie każdy z nas ma klimatyzację, 
i wiemy, że my nawet w samochodzie, wożąc swoją rodzinę, co roku dokonujemy 
przeglądu, wymiany, odgrzybiania, to jest nie czynione przez 2 lata. Ta instalacja w 
tej chwili truje, dlatego prosiłbym o przegłosowanie i wydzielenie z kwoty 57.000 zł 
kwotę 10.000 zł na to, żeby Gmina Pyrzyce, bo Gmina Pyrzyce nadal jest 
właścicielem tego sprzętu, dokonała w trybie bardzo pilnym bieżących przeglądów 
i naprawa całej infrastruktury na sali widowiskowo – kinowej. 
 
Radny Miłosz Łuszczyk – Jak już  jesteśmy przy temacie kultury, to popieram to, co 
mówił Radny Damian Błażejewski, faktycznie kontrolowaliśmy jako Komisja 
Rewizyjna, w wolnych wnioskach odczytamy nasz protokół, z którym Dyrektor  
PDK całkowicie się zgadza, że to jest pilne do zrobienia i zasadne będzie zaznaczenie 
tych pieniędzy na celowym, a nie na ogólnym budżecie, żeby to było faktycznie 
zrobione, tak samo jak było z dachem.  
Przy temacie kultury chciałbym również, żeby z tych dochodów, które są 
przeznaczone w Dziale 700, Rozdział 70005, żeby z tych pieniędzy przeznaczyć 5.000 
zł na dofinansowanie projektu kulturalnego, jaki jest realizowany na terenie naszej 
Gminy, to co kiedyś mówiłem, wspominałem Fabryka Dobrego Czasu robi film 
„Ocalić od zapomnienia”, gdzie są realizowane spotkania, nagrania, wywiady 
z mieszkańcami, którzy zasiedlili naszą Gminę, a którzy pomału odchodzą już 
z naszej Gminy i zasadne jest wsparcie tej inicjatywy, która ma się zamknąć kwota 
ponad 37.000 zł. Także te 5.000 zł pomóżmy tym inicjatorom.  
Bardzo proszę, żeby się zastanowić, jednak z tym działem 754, jeżeli chodzi o system 
monitoringu wizyjnego, czy tego nie wstrzymać na celową rezerwę, bo jakoś do 
końca mnie to nie przekonuję, ale to poddaje pod wątpliwość Szanownym Radnym. 
 
Radna Małgorzata Piotrowska – Wnioskuję o wykreślenie w punkcie 2 zmniejszenie 
wydatków pozycji – zmniejszenie o kwotę 191.722,93 zł rozwiązanie rezerwy 
celowej, czyli usuniecie zupełnie z projektu. Pozostawienie rezerwy celowej, którą 
ostatnio zmienialiśmy bez zmian i z tego samego działu, z którego już podebrano 
środki na PDK i projekt Stowarzyszenia Fabryka Dobrego Czasu, przeznaczyć kwotę 
20.000 z na Warsztaty Terapii Zajęciowej w Nowielinie. Ten temat wałkowaliśmy już 
wielokrotnie myślę, że uzasadniać mocno nie trzeba, temat był przez nas 
podnoszony, niemniej jednak nie było wprowadzane i jak tu dobrze wyliczyłam, 
pozostała kwota 22.984,36 zł, proszę o zwiększenie rezerwy celowej w Dziale 758, 
Rozdział 75818 rezerwy celowej – inwestycje drogi gminne, przeznaczając na 
wydatki w rozdziale Urzędu Gminy, czyli kwota 22.984, 36 zł i zwiększyć rezerwy 
celowe – inwestycje drogi gminne. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Chciałbym się odnieść do propozycji Pani 
Radnej Piotrowskiej, czy tę kwotę 191.722,93 zł/ 
 



 35 

Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Pozostawić na drogach. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Czyli dobrze zrozumiałem. Drodzy 
Państwo, ja chciałbym tylko poinformować, że jeżeli Państwo tą kwotę przeznaczycie 
z powrotem na drogi to Urząd przestanie praktycznie funkcjonować, ponieważ 
mamy podpisane umowy chociażby na energię elektryczną, na wodę, ciepło, na 
wywóz nieczystości itd. a w tej chwili zaczęło już brakować środków w Urzędzie na 
jego funkcjonowanie. Dlatego proszę, żebyście Państwo przynajmniej tę kwotę 
zostawili, bo tak też kiedyś było mówione, że do tematu wrócimy, ja Państwa w tej 
chwili informuję, że w tej chwili brakuje już środków chociażby na opłacenie 
podstawowych umów, które zostały podpisane i które są wieloletnie. Nie chcę tutaj 
używać słów, że w takim przypadku, że to nie jest jakieś straszenie, czy coś, ale w 
tym momencie już nie ma tych pieniędzy, jeżeli Państwo to jeszcze zmienicie i tych 
środków nie przeznaczycie na funkcjonowanie Urzędu, to będą niezapłacone 
umowy, które są wieloletnie. Nie mówię już o takiej bieżącej działalności, jak 
chociażby papier, tonery i inne tego typu rzeczy. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poinformował, że w takim razie 
przystąpimy do głosowania wniosków: 

1) Komisja wnioskuje by kwotę rozliczenia budżetu za 2013 r. w wysokości 
3.758.748,63 zł przenieść na sesję przy rozpatrywaniu sprawozdania 
z wykonania budżetu za 2013 r. Kto jest za tym by tą kwota nie zajmować się 
w dniu dzisiejszym tylko ją wyprowadzić i będziemy rozmawiali jak 
będziemy kwitowali budżet za rok ubiegły czyli za 2013 r.  

 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za -9, przeciw -4, wstrzymało się -1; 
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 
 

Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Dział 700, rozdział 70005 zwiększenie 
o kwotę 116.742,29 zł to oczywiście bez zmian, natomiast jest propozycja, żeby nie na 
rozdział 92109 przekazać całą kwotę 57.984,36 zł tylko na: 
- 10.000 zł na PDK jako rezerwa celowa, żeby było to przeznaczone na konserwację 
urządzeń sali widowiskowo – kinowej i windy. 
Poddał pod głosowanie powyższą propozycję. 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za -14, przeciw -0, wstrzymało się -0; 
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 
 

Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie propozycję, 
aby kwotę 5.000 zł przeznaczyć jako dotacja na Fabrykę Dobrego Czasu. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za -9, przeciw -1, wstrzymało się -4; 
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 
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Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie propozycję, 
aby z kwoty 57.984,36 zł przeznaczyć 20.000 zł na Warsztaty Terapii Zajęciowej. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za -9, przeciw -1, wstrzymało się -4; 
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie propozycję, 
aby kwotę 22.984,36 zł przeznaczyć na rezerwę celową do działu 758, rozdział 75818 
na drogi. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za -12, przeciw -0, wstrzymało się -2; 
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poinformował, że kwota 57.984,36 zł 
została rozdysponowana następująco: 
- 10.000 zł na PDK; 
- 5.000 zł Fabryka Dobrego Czasu; 
- 20.000 zł na Warsztaty Terapii Zajęciowej; 
- 22.984,36 zł na rezerwę celową – drogi. 
 Poinformował, że była propozycja Burmistrza, aby kwotę z działu 758, 
rozdział 75818 przekazać na wydatki bieżące do działu 750, rozdział 75023. 
Natomiast wniosek pani Radnej Piotrowskiej jest, aby pozostawić tą całą kwotę na 
rezerwie celowej na inwestycjach.  
 Poddał pod głosowanie wniosek radnej Małgorzaty Piotrowskiej, aby 
pozostawić kwotę na Inwestycjach, na rezerwie celowej – drogi gminne. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za -9, przeciw -5, wstrzymało się -0; 
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Z racji tej, ze wyprowadziliśmy kwotę 
3.758.748,63 zł to automatycznie tych wszystkich pozycji z punkt 4 już ich nie ma. 
 
Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Wyłączyliście Państwo przed chwilą głosując 
punkt 4 zmiany w przychodach i rozchodach budżetu kwota 3.758.748,63 zł, 
Przeczytam po kolei, co nie wchodzi z poszczególnych pozycji zwiększeń i 
przesunięć wydatków: 
- kwota 2.000.000 zł z działu 700, 
- kwota 304.519,14 na Urząd, 
- kwota 191.72,93 zł wniosek, który został przegłosowany, 
- kwota 2.2998,45 zł, 
- kwota 100.000 zł z działu 900, 
- kwota 111.481,37 zł, 
- kwota 1.070.000 zł z działu 921 na wydatki majątkowe, 
- kwota 70.449, 67 zł z działu 926. 
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Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Pani Skarbnik ja dlatego spytałem, bo 
wchodzi z działu 900, rozdział 90004 pozostaje kwota 37.869,10 zł, następnie w dziale 
900, rozdział 90095 pozostaje kwota 10.000 zł i tego już nie głosowałem, bo my 
wyprowadziliśmy te, które dotyczą roku 2013, dlatego pytam, jeżeli trzeba to 
głosujemy, ale moim zdaniem nie. 
 
Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Teraz nie, ale rozumiem, że zostały, bo Pan 
tylko przeczytał z projektu uchwały zwiększenie dochodów w kwocie 116.742,29 zł 
wyłączając kwotę 57.984,36 zł, która była przeznaczona na zwiększenie dotacji dla 
PDK, a rozumiem, że pozostałe bez zmian? 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak –  Tak jest.  
 
Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Rozumiem, że dochody w dziale 801 zostają? 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Tak, bez zmian i zwiększenie o kwotę 
47.869 zł to też jest bez zmian, my tylko mówimy o zmianach, to co jest nie 
przegłosowane to znaczy, że pozostaje w wersji przedłożonej. 
 Poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 
i w budżecie gminy na 2014 rok (Druk Nr 686/14) wraz z przyjętymi wnioskami. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za -9, przeciw -3, wstrzymało się -2; 
Uchwała Nr LVI/517/14 stanowi załącznik Nr 34 do protokołu. 
 

Do punktu 14 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Pyrzyce (Druk Nr 687/14). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 35 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik 
Nr 36 do protokołu. 

2) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 37 do protokołu. 
3) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 38 do protokołu. 

 
Skarbnik Gminy – Danuta Bartków- W tym układzie nie zmieniają się przychody 
i rozchody, deficyt jest wyłączony, więc nie zmienia się wynik, jest bezprzedmiotowy 
ten projekt uchwały. 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Czyli nie głosujemy. 

 
Do punktu 15 porządku 
 Projekt uchwały o zmianie uchwały Nr XLIX/457/13 z dnia 21 
listopada 2013 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązania przez Gminę 
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Pyrzyce na poprawę jakości i efektywności oświetlenia na terenie 
Gminy Pyrzyce (Druk Nr 688A/14). 
 
Projekt uchwały (Druk Nr 688A/14) stanowi załącznik Nr 39 do protokołu.  
Projekt uchwały (Druk Nr 688/14) stanowi załącznik Nr 40 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 41 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik 

Nr 42 do protokołu. 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 43 do protokołu. 

 
Radny Mariusz Majak – Nie mogłem znaleźć uchwały, którą zmieniamy w BIP-ie 
i moje pytanie brzmi: czy w tamtym projekcie uchwały również była taka marża na 
kredyt, czy było takie samo oprocentowanie tego kredytu, jak tutaj w tym 
przypadku, ponieważ mam takie wątpliwości, czy tutaj nie zwiększa się obciążenie 
i obsługa tego długu. 
 
Kier. Wydz. GKiOŚ – Andrzej Ogrodowicz – W tamtej uchwale braliśmy pod 
uwagę załącznik, który był integralną częścią tej uchwały i w załączniku jest to 
określone w wysokości 2%. Także nie zmienia się ani zakres inwestycji, ani wartość 
inwestycji, jedynie przesuwa się jak gdyby płatność zobowiązania od 2015 
w związku z aportem z jednej spółki do innych spółek. 
 
Radny Mariusz Majak – W uchwale, która ma być zmieniana niniejszym projektem 
uchwały jest zapis następującej treści: „Wyraża się zgodę na zaciągnięcie 
zobowiązania w wysokości do 1.300.000 zł przy wartości WIBOR 1M z dnia 30 
sierpnia w wysokości 2,61. W projekcie uchwały mówi się, że „Wyraża się zgodę na 
zaciągnięcie zobowiązania w wysokości do 1.300.000 zł przy oprocentowaniu 
kredytu na poziomie WIBOR 1M + marża”. Ja wczoraj próbowałem znaleźć 
wysokość tego oprocentowania i z moich wstępnych, mało sprawdzonych wyliczeń 
wynika, że jednak będą skutki w wysokości 0,1%, 0,2% i może to mieć przy kwocie 
1.300.000 zł dosyć istotne znaczenie, więc ja bym proponował, żebyśmy może 
pozostawili tą marżę w takiej wysokości, w jakiej jest ona w pierwotnej uchwale, 
w tej uchwale, którą zmieniamy. Wnoszę, żeby wysokość marży pozostała na 
poziomie 1M, wiec nie płaćmy więcej skoro mamy w pierwotnym projekcie uchwały 
mniejsze obciążenie. Proponuję, żeby tą część dotyczącą oprocentowania pozostawić 
na poziomie dotychczasowym. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Proponowałbym, żeby Pani Skarbnik 
się ustosunkowała, czy nie popełniamy tu jakiegoś błędu? 
 

Wyszła Radna Bożena Tołoczko godz. 18:37; 
Stan Radnych na sali – 13; 

 
Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Kwota zobowiązania w wysokości do 
1.300.000 zł taka, jaka była w pierwotnej uchwale nie ulegnie zmianie i wysokość 
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oprocentowania (bo nie ulega wątpliwości, że jest to kredyt kupiecki) fakt, że 
w pierwotnej uchwale było zapisane, że WIBOR 1M, natomiast marża i to 
oprocentowanie kredytu spłacane byłoby z oszczędności i zobowiązanie do 1.300.000 
zł nie uległoby zwiększeniu.  
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Oszczędności miały pójść na 
zwiększenie punktów świetlnych, a tak pójdą na spłatę. 
 
Radny Mariusz Majak – Powstaje pytanie, jaki związek zatem mają te wszystkie 
zmiany w strukturach organizacyjnych, aporty itd. w spółkach ze zwiększeniem 
marży, czy musimy to robić? Uważam, że nie powinniśmy tego robić, zostawmy to 
na poziomie dotychczasowym, po co mamy więcej płacić za obsługę tego długu, czy 
kredytu kupieckiego skoro możemy mniej, nie zgadzajmy się na to. Proponuję, aby 
koszty obsługi kredytu kupieckiego pozostawić na poziomie WIBOR 1M z dnia 30 
sierpnia 2013r., czyli w wysokości 2,61%. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poprosił o sprecyzowanie wniosku. 
 
Radny Mariusz Majak – Wnoszę o pozostawienie kosztów oprocentowania kredytu 
kupieckiego w wysokości 1.300.000 zł w wartości z pierwotnego projektu uchwały, 
czyli w wysokości WIBOR 1M z dnia 30 sierpnia w wysokości 2,61%. 
 
Kier. Wydz. GKiOŚ – Andrzej Ogrodowicz – Wyszło tutaj niedoprecyzowanie 
poprzedniej uchwały, bo te koszty obsługi kredytu były i są one uwzględnione 
w załączniku. Natomiast do podpisania obecnej umowy z ENEOS jest potrzebny 
precyzyjny zapis WIBOR + marża, ale w tych rozłożonych ratach i wartości 
inwestycji pierwotnie była brana pod uwagę marża, która jest określona w wysokości 
2%, nawet pierwotnie było 2,7%, a teraz jest 2%. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – To dlaczego nie została wpisana marża 
w wysokości 2%, nie ma obowiązku tak, a marża może ulec zmianie? 
 
Kier. Wydz. GKiOŚ – Andrzej Ogrodowicz – Ona będzie uwidoczniona w umowie. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Nie ma obowiązku, ale jak nie ma 
obowiązku, nie jest uwidoczniona kwota, to wtedy jest trudno mieć pewność, że to 
będzie 2%. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Jeżeli są wątpliwości, to ja bardzo proszę 
o wpisanie do projektu tej uchwały WIBOR + marża do 2%.  
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały o zmianie uchwały Nr XLIX/457/13 z dnia 21 listopada 2013 r. w sprawie 
zaciągnięcia zobowiązania przez Gminę Pyrzyce na poprawę jakości i efektywności 
oświetlenia na terenie Gminy Pyrzyce (Druk Nr 688A/14) wraz z wprowadzoną 
autopoprawką. 
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Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za -12, przeciw -0, wstrzymało się -1; 
Uchwała Nr LVI/518/14 stanowi załącznik Nr 44 do protokołu. 

 
Do punktu 16 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu 
radnego Jerzego Wrońskiego, wybranego w okręgu wyborczym Nr 3 
(Druk Nr 676/14). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 45 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Państwo posiadacie uzasadnienie tego 
wniosku i również jesteście w posiadaniu dokumentu, który otrzymaliśmy od 
Zachodniopomorskiego Urzędu Wojewódzkiego, który jest podpisany 
z upoważnienia Wojewody przez Dyrektora Wydziału Organizacji i Nadzoru. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady – Joanna Dąbrowska – Odczytała pismo od 
Zachodniopomorskiego Urzędu Wojewódzkiego, które stanowi załącznik Nr 46 do 
protokołu. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Zgodnie z ordynacją wyborczą do rad 
wszystkich szczebli w takiej oto sytuacji mam obowiązek umożliwić Radnemu 
złożenie wyjaśnień, jeżeli będzie sobie życzył, jeżeli nie to nie musi z tego skorzystać. 
Natomiast mój obowiązek jako Przewodniczącego jest taki, żeby umożliwić 
Radnemu złożenie wyjaśnień i takie pytanie kieruję w kierunku Pana Radnego 
Wrońskiego. 
 
Radny Jerzy Wroński – Wielokrotnie już się wypowiadałem na ten temat 
o popełnieniu mojego błędu w wypełnieniu oświadczenia majątkowego, gdzie nie 
wpisałem rekompensaty za poniesione moje koszty wykonywanej mojej społecznej 
pracy. Przyznałem się do winy, za co również Państwa przepraszam, jeżeli Państwo 
przyjmiecie przeprosiny bardzo dziękuję. Niejeden z nas nie popełnia błędów myślę, 
że i w naszym gronie również są tacy, którzy popełnili błędy, ale to jest na 
marginesie i zapewniam Państwa, że na pewno do prokuratury z tym nie pójdę. 
 
Radny Krzysztof Dubicki – Prosiłbym, aby Pan Mecenas odniósł się do tego, co chcę 
powiedzieć (nie wiem, czy mam rację, ale poproszę Pana Mecenasa), bo 
w uzasadnieniu jest zapis, że w dniu 25 lutego 2015 r. uprawomocnił się wyrok, 
zatem jeszcze nie mamy 2015 r. i wyrok ten się nie uprawomocnił. Stąd też albo to 
jest błąd, albo proszę o wyjaśnienie. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Myślę, że Pana Mecenasa nie trzeba 
pytać myślę, że to jest tak oczywista omyłka, ja tego nie pisałem, więc nie czuję się 
tutaj odpowiedzialny, niemniej jednak muszę za to przeprosić, że nie zwróciłem na 
to uwagi. Na pewno jest to przekłamanie, jest to tylko uzasadnienie i proponuję to 
jako autopoprawkę i proszę, żeby sobie dokonać zmiany na 2014r. 
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Radny Mariusz Majak – Ja nie będę się odnosił do tej sytuacji, która spotkała kolegę, 
ponieważ nikt z nas z Radnych nie chciałby być w takiej sytuacji i nikt tutaj nie ma 
jakiejś przyjemności, czy jakiegoś innego uczucia, a wręcz przeciwnie przykry 
obowiązek, który musimy spełnić. Przypominam Państwu, że jest to druga sytuacja 
taka, która ma miejsce w tej kadencji: pierwsza była z Wiceprzewodniczącym Rady, 
doskonale pamiętamy, również z pewnych przyczyn, które były z pewnych 
przesłanek określonych w przepisach ordynacji wyborczej musieliśmy jako Rada 
wygasić mandat i dziś stajemy po raz drugi przed takim obowiązkiem. Chciałbym 
zacytować jeden akapit pisma od Wojewody, który mówi: „Bezspornie stwierdzić 
należy, że Pan Jerzy Wroński radny Rady Miejskiej w Pyrzycach w dniu 
uprawomocnienia się wyroku Sądu Rejonowego w Stargardzie Szczecińskim 
Zamiejscowy VII Wydział Karny w Pyrzycach, tj. w dniu 25 lutego 2014 r. utracił 
prawo wybieralności, a zatem na Radzie Miejskiej w Pyrzycach ciąży obowiązek 
wygaszenia jego mandatu.” 
Ciąży obowiązek, czyli Rada nie może do tego podejść w sposób fakultatywny tylko 
ma wykonać ciążący na niej obowiązek. Chciałbym prosić tutaj obecnych Państwa 
dziennikarzy również, żebyście nie wprowadzali opinii publicznej w błąd, chodzi 
konkretnie o Pyrzyce Info (raz zacytuję nazwę gazety). W gazecie napisaliście, że 
niektórzy Radni w sposób nadgorliwy dążyli do wygaszenia mandatu, otóż jest to 
nieprawda, Radni mają taki obowiązek, stała się rzecz przykra, ale niestety funkcja 
radnego to nie tylko przyjemności, ale również obowiązki. Stąd bardzo proszę nie 
wprowadzać opinii publicznej w błąd, nie wiem jak zakończy się to głosowanie, ale 
ja powtarzam, jest tak jak tutaj zacytowałem. Radni mają taki obowiązek, jeśli Rada 
tego nie zrobi to zrobi za nas to Wojewoda. Możemy zrezygnować z uchwalania 
budżetu – zrobi to za nas RIO, możemy zrezygnować z innych naszych kompetencji, 
ale wtedy powstaje pytanie, po co Rada Miejska, i po co to wszystko? 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Mamy obowiązek, czyli nie możemy 
nie przeprowadzić tego głosowania, natomiast wynik głosowania, jaki będzie to nie 
ma wpływu na dalsze decyzje, jakie zapadną. 
 
Radny Dariusz Jagiełło – Trudno zabierać głos w tym temacie, ale tak teraz mi się 
nasunęło takie stwierdzenie bardzo obciążające „ciąży”, to jest takie wg mnie trudne 
słowo, ale ile obowiązków ciąży na państwie, na gminie w stosunku do naszych 
obywateli, do podatników i nie zawsze to ciążenie zostaje wypełnione. Także 
zwłaszcza, że sam się przyznaje do tego, że nawet może więcej razy jakiś obciążeń 
było przedstawione. Pewnie, że był to mój obowiązek, ale nie z własnej winy, po 
prostu miałem te dokumenty, które miałem, przedstawiłem, gdzieś coś uciekło 
i powiem szczerze, że po przedstawieniu w jakiś sposób nie z tchórzostwa, ale nie 
dociekam nawet. Mam nadzieję, że to nie są tak wielkie obciążenia, które 
doprowadziłyby do tego, że straciłbym dobre imię, funkcje radnego, ale to pierwsze 
byłoby chyba dla mnie najbardziej trudne. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
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Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Jerzego 
Wrońskiego, wybranego w okręgu wyborczym Nr 3 (Druk Nr 676/14). 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za -6, przeciw -7, wstrzymało się -0; 
Uchwała nie została podjęta. 

 
Do punktu 17 porządku 
 Odpowiedzi Burmistrza na zgłoszone interpelacje i zapytania. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Udzielę Państwu odpowiedzi na 
przedstawione zapytania: 
 - ul. Warszawska dziura koło pana Ksela – jutro zostanie zgłoszone do właściciela 
drogi, czyli do Zarządu Dróg Wojewódzkich zrobimy to od razu, żeby nie było 
jakiego wypadku; 
- była uwaga, że na nowym cmentarzu jest brak WC, rozmawiałem z Prezesem, nie 
ma go w tej chwili jako, ze jest zarządcą cmentarza, a tam po prawej stronie, jak się 
wchodzi stoi niebieski toj toj  on jest ogólnie dostępny, mogę tylko powiedzieć, że 
klucz znajduje się u Pani, która sprzedaje w kiosku po drugiej stronie, także ta 
ubikacja tam jest; 
- jeżeli chodzi o PDK i bród od strony parkingu – przekażę to jutro osobie, która 
zastępuje Pana Dyrektora, żeby to uprzątnęła, a strażnikom miejskim zwrócę też 
uwagę i poproszę, żeby częściej tam zaglądali, żeby nie było takich zdarzeń, 
o których mówiła Pani Radna; 
- wydzielenie nowych parkingów na osiedlach – mam taką propozycję i zaproszę 
Pana w najbliższym czasie i pójdzie Pan z pracownikami i obejrzy te tereny, o które 
Pan wnioskuje, wtedy udzielę Panu odpowiedzi, bo będziemy wiedzieli dokładnie, 
o które tereny chodzi; 
- parking dla niepełnosprawnych – dokonamy przeglądu tych miejsc, gdzie ta farba 
straciła barwę i w najbliższym czasie, kiedy będziemy malowali to w pierwszej 
kolejności odmalujemy, bo są to też ważne miejsca szczególnie dla osób, które 
poruszają się na wózkach, a jeżdżą samochodami i muszą wyjść i znaleźć miejsce od 
razu do postawienia swojego samochodu; 
- również tablice historyczne też widzimy, że są dewastowane, ale trzeba je też 
odnowić; 
- wały – jeżdżące samochody, kłady, jednoślady, również przekażę tę informację, 
żeby Straż Miejska częściej kontrolowała ten rejon miasta, żeby zostały ustawione 
znaki, które będą mówiły o tym, że tam jest zakaz poruszania się takich pojazdów; 
 - ul. Dworcowa – tak, kiedy tylko zostanie zakończona inwestycja, bo ona jeszcze 
trwa, ta droga za Biedronką to myślę, że wykonawca, firma, która remontuje, czy 
robi termomodernizację Gimnazjum, to nie jest długi odcinek, ja to widziałem za tym 
kioskiem i powiemy, żeby tak było; 
 - śmieci Warnice – ja już kiedyś informowałem, że zgłosiłem to do prokuratury, 
która w tej chwili prowadzi te czynności. 
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Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Może akurat nie uczestniczyłem, bo nie 
słyszałem. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Są czynności prowadzone, bo były kolejne 
zapytania ze strony Policji, prośba o pewne dokumenty, które przekazaliśmy, także 
sprawa jest w toku. 
 
Nie wniesiono więcej głosów. 

 
Do punktu 15 porządku 
 Wolne wnioski. 
 
Radna Małgorzata Piotrowska – Sprawa, przynajmniej przez Biuro Rady przechodzi 
już od wielu miesięcy, nie wiem na ile to jest duży kłopot, bo nie ma porozumienia, 
a chodzi o posesję nr 27 w Turzu, więc chciałabym, żeby mieć sprawę na piśmie 
i rzetelną informację.  
Chciałabym złożyć formalny wniosek o zinwentaryzowanie stanu prawnego 
i majątkowego tej posesji nr 27 w Turzu, przedstawienie rozwiązań i analizy 
możliwości sprzedaży udziału tej posesji. Tu nazwiska Państwa, którzy o to 
zabiegają jest znane dla Pani Kierownik wydziału, Niemnie jednak, żeby można 
podjąć pracę, bo nie sztuką jest wprowadzić uchwałę o sprzedaży udziału bez 
porozumienia z Panem Burmistrzem, bez rozeznania się, jakie są plany, więc jest to 
mój wniosek formalny, aby przygotować taką informację. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poprosił o kilka słów wprowadzenia, 
bo część osób zna, ale nie wszyscy. 
 
Radna Małgorzata Piotrowska – Na prezydium rady i na dyżurach u Pana 
Przewodniczącego Państwo zabiegają o wykup udziału Gminy w budynku, który 
należy do wspólnoty, Gmina ma tam swój udział. Można byłoby wyskoczyć z jakąś 
uchwałą i przegłosować ją bezmyślnie, ja z Panią Kierownik wielokrotnie 
rozmawiałam, ale żeby znać stanowisko, ewentualnie analizę możliwości 
i propozycji ze strony Pana Burmistrza, dlatego wnioskuję o taką sprawę, żeby nie 
„wychodzić przed orkiestrę” i nie szykować gotowych uchwał, które w jakiś sposób 
gdzieś mogą być wadliwe bądź niemożliwe do zrealizowania. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Ta sprawa toczy się jeszcze przed rokiem 
2000 i było kilka rozpraw sądowych, bo to jest takie przedstawienie i spłycenie 
tematu, że Gmina ma udziały w budynku nr 27 i Gmina chce to sprzedać. Proszę 
zaznaczyć, że ten lokal gminny zajmują najemcy i to są mieszkania, które Gmina ma 
i teraz to, że właściciel dołu tego budynku chce kupić cały dom, to nie znaczy, że 
Gmina musi mu sprzedać ten dom tym bardziej, że tam są najemcy mieszkań, żeby 
sprzedać jednemu współwłaścicielowi tego domu to, co on chce, to trzeba byłoby 
znaleźć 2 mieszkania, a może nawet i 3, żeby przemieścić tych ludzi, którzy w tej 
chwili mają ważną umowę najmu z Gminą na te lokale komunalne. To jest bardzo 
złożony temat, ja zapraszam, jeżeli Pani Radna chce ten temat zgłębić, bo to jest stos 
dokumentów do przejrzenia i Pani Kierownik Grzybowska dysponuje takim 
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materiałem, bardzo proszę zapoznać się i myślę, że nie ma sensu głosować tego, jako 
wniosku formalnego, udostępnimy ten materiał, bo to nie jest proste. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Nie mógł sobie poradzić z tym 
problemem Burmistrz Lipiński myśleliśmy, że Burmistrz Olech sobie poradzi też nie 
udaje się, ale to jest żart. 
 
Radny Mariusz Majak – 1) W nawiązaniu do mojej wypowiedzi w punkcie zmiany 
do budżetu, ponieważ do dziś nie mam informacji odnośnie zaniechania 
przeprowadzenia remontu biurowca przy ul. Ciepłowniczej, który miał być 
przeznaczony na mieszkania socjalne. Wnoszę o przedstawienie na piśmie przez 
Burmistrza Pyrzyc informacji z postępowania przetargowego na remont biurowca 
przy ul. Ciepłowniczej (dawne Obojno) z przeznaczeniem na mieszkania dla 
pogorzelców.  
Wnoszę o przedstawienie nazw wykonawców (w sensie oferentów) oraz 
zaproponowane przez nich ceny, a także o uzasadnienie decyzji Burmistrza 
o rezygnacji z remontu obiektu. Taki wniosek stawiam po to, aby mieć pełen obraz 
i po to, aby jako Radny mieć wszystkie czynniki do tego, aby podjąć decyzję 
odnośnie tego, jak się zachować w stosunku do ostatniego wniosku Burmistrza o to, 
aby przeznaczyć 2.000.000 zł na zakup mieszkań dla pogorzelców. 

2) Wnoszę o przedstawienie informacji z wykonanych w ostatnim okresie ośmiu 
lat remontu we wszystkich świetlicach wiejskich z wykazaniem kwot 
poszczególnych kosztów remontów w poszczególnych latach i zakresem 
przeprowadzonych remontów w rozbiciu na poszczególne świetlice wiejskie. 
Chciałbym mieć pełen obraz tego, ile Gmina Pyrzyce w okresie ostatnich 
dwóch kadencji wydatkowała na świetlice wiejskie, żeby mieć pełne w tym 
zakresie rozeznanie. 

3) W imieniu Klubu Radnych chciałbym przedstawić  
„OŚWIADCZENIE KLUBU RADNYCH „Razem dla Pyrzyc” 

Klub Radnych „Razem dla Pyrzyc” w osobach Mirosław Budynek, Damian 
Błażejewski, Ryszard Grzesiak, Zofia Gumowska, Miłosz Łuszczyk, Mariusz Majak, 
Bożena Tołoczko, Małgorzata Piotrowska, wyraża głęboką dezaprobatę dla 
niegodnych wypowiedzi i zachowań burmistrza Jerzego Marka Olecha mających 
miejsce w obecnej kadencji, a szczególnie nasilających się w ostatnim czasie. 
Kilkakrotnie zdarzało się, że w kuluarach, czy też nawet podczas obrad sesji Rady 
Miejskiej w Pyrzycach w sytuacjach „po za tzw. protokołem” radni określani byli 
przez burmistrza różnego rodzaju niegodnymi epitetami, które nie licują  
z powagą organu stanowiącego gminy Pyrzyce oraz z funkcją, którą obecnie 
sprawuje Pan Jerzy Marek Olech. Radni „rugani” są za wyrażanie swoich stanowisk  
i poglądów oraz za głosowania nie po myśli obecnego włodarza Pyrzyc. Niestety do 
burmistrza Jerzego Marka Olecha nie dociera, że zgodnie z zasadami 
demokratycznego państwa prawa każdy ma prawo do głoszenia swoich poglądów, 
w szczególności radni, jako przedstawiciele lokalnej społeczności, a ocena ich działań 
nie może być dokonywana w sposób przekraczający powszechnie przyjęte normy 
moralne. Zwracamy uwagę na to, że do tak drastycznych form ataków na radnych 
nie dochodziło nigdy przedtem, w poprzednich kadencjach. Apelujemy zatem do 
Pana Jerzego Marka Olecha, aby zaprzestał takich praktyk. Tym bardziej, że 
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przeniosło się to na redagowaną i wydawaną przy Pyrzyckiej Bibliotece Publicznej 
„Gazetę Ziemi Pyrzyckiej”, gdzie jednego z radnych wręcz zniesławiono, używając 
w stosunku do niego słowa „bydlak”, co wydawnictwu mieniącemu się społeczno-
kulturalnym nie przystoi nie tylko ze względu na normy prawne. 

Na dezaprobatę i to zdecydowaną zasługuje również polityka kadrowa 
burmistrza, która prowadzi do ciągłej rotacji na znaczących stanowiskach 
kierowniczych i urzędniczych w Urzędzie Miejskim oraz jednostkach 
organizacyjnych gminy. Te nieustanne zmiany prowadzą do coraz gorszej jakości 
pracy administracji szczebla gminnego w Pyrzycach i ciągły odpływ wartościowych 
zawodowo i doświadczonych samorządowców. Szczególnie dotkliwa jest też 
„plaga” zwolnień lekarskich pracowników na stanowiskach kierowniczych – 
ostatnio dyrektora biblioteki, dyrektora domu kultury czy sekretarza gminy.  
Nie trzeba nikogo przekonywać, że brak dyrektorów na stanowisku pracy jest 
bardzo niekorzystny dla jednostki. (Dodam od siebie, że dzisiaj mieliśmy tego 
przykład, nie mogliśmy przyjąć dwóch sprawozdań, ze względu na absencję dwóch 
dyrektorów jednostek organizacyjnych Gminy, nikt nie był w stanie udzielić 
wyjaśnień i wątpliwości odnośnie tych sprawozdań, więc sami Państwo widzicie, że 
nie jest to gołosłowne). 

Niezwykle niepokojące i bardzo negatywnie wpływające na wizerunek gminy 
Pyrzyce są też doniesienia prasowe, w tym z prasy i telewizji ogólnopolskiej, 
o różnego rodzaju incydentach w magistracie pyrzyckim, m. in.  
o niefortunnych i zupełnie nie na miejscu życzeniach z okazji dnia kobiet oraz 
o niezwykle niepokojącym zdarzeniu z ostatnich dni związanym ze zwolnieniem  
z pracy kierownika Wydziału Organizacyjnego. 

Przypominamy Panu Jerzemu Markowi Olechowi – burmistrzowi Pyrzyc  
o jednej z podstawowych zasad określonych w Kodeksie pracy, głoszącej  
w art. 11: „Pracodawca jest obowiązany szanować godność i inne dobra osobiste 
pracownika” oraz oświadczamy, iż stanowczo sprzeciwiamy się wszystkim 
niegodnym zachowaniom burmistrza przekraczającym normy moralne  
i naruszającym zasady współżycia społecznego. 

Podpisali wszyscy członkowie Klubu: 
Damian Błażejewski   
Mirosław Budynek  
Ryszard Grzesiak  
Zofia Gumowska  
Miłosz Łuszczyk  
Mariusz Majak 
Małgorzata Piotrowska  
Bożena Tołoczko „ 

 Oświadczenie stanowi załącznik Nr 47 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie wniosek 
zgłoszony przez Radnego Mariusza Majaka o przedstawienie na piśmie informacji 
z postępowania przetargowego na biurowiec przy ul. Ciepłowniczej (dawnego 
Obojna). 
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Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 12; za - 11, przeciw -0, wstrzymało się -1; 
Wniosek uzyskał akceptacje Rady. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie wniosek 
zgłoszony przez Radnego Mariusza Majaka o przedstawienie informacji 
o wykonanych w okresie ostatnich ośmiu lat remontów we wszystkich świetlicach 
wiejskich z wykazaniem kwot kosztów remontów w poszczególnych latach 
i zakresem przeprowadzonych remontów w rozbiciu na poszczególne świetlice. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 12; za - 11, przeciw -0, wstrzymało się -1; 
Wniosek uzyskał akceptacje Rady. 
 
Radny Damian Błażejewski – Odczytał stwierdzenie i wnioski końcowe 
z przeprowadzonej kontroli w PDK-u wykonanej przez Komisję Rewizyjną. Protokół 
pokontrolny stanowi załącznik Nr 48 do protokołu z obrad sesji. Poinformował, że 
protokół został podpisany przez 3-ch członków Komisji Rewizyjnej, która 
dokonywała kontroli, nie uczestniczyła Pani Danuta Cząstka ze względu na to, że 
jest pracownikiem PDK-u. 
 
Radna Danuta Cząstka – Fajnie to brzmi, wszystko do naprawy, wszystko do 
zrobienia tylko nie mamy pieniędzy, zabraliśmy. Chcę tylko powiedzieć, że jako 
Radna z takiej obserwacji trzech miesięcy, to naprawdę PDK ma bardzo dużo 
wydatków, jakieś imprezy i oni wszystko muszą obskoczyć, wszystko muszą 
zapłacić ze swoich pieniędzy, coś namalować, coś kupić, coś zrobić i ja nie wiem jak 
oni dadzą radę. 
 
Radny Damian Błażejewski – Dzięki podpowiedzi pani kierownik nie zapoznałem 
się jeszcze ze stanowiskiem dyrekcji PDK-u. „Po zapoznaniu się z treścią protokołu 
Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pyrzycach, uprzejmie informuję, że wnioski 
końcowe są zgodne ze stanem faktycznym. Działania, które należy podjąć w celu 
prawidłowego funkcjonowania urządzeń w Pyrzyckim Domu Kultury, zostaną 
wszczęte natychmiast po uzyskaniu dodatkowych środków finansowych.” 
Stanowisko Dyrektora stanowi załącznik Nr 49 do protokołu. 
Trochę żałuję, że to było tylko 10.000 zł, a można było całą kwotę próbować 
przeznaczyć. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Myślę, że to nie jest ostatnia zmiana 
w budżecie, więc jeszcze można. 
 
Radny Krzysztof Dubicki – Panie Burmistrzu to, co usłyszeliśmy to powala mnie 
z nóg. Proszę, aby na piśmie Pan Dyrektor sporządził notatkę, czy te wszystkie 
zaniechania, które przeczytał Pan radny Damian Błażejewski są od jego kadencji, od 
tego roku, czy jeszcze od lat poprzednich zaniedbania byłej Pani Dyrektor 
poprzedniczki. Prosiłbym, aby to wszystko było na piśmie. 
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Radny Damian Błażejewski – Przepraszam bardzo, ale nie chciałem zabierać czasu 
całemu gronu czytając cały protokół, można go przeczytać. Jest taka prawda, że na to 
pytanie nie musi odpowiedzieć dyrektor, tylko powinien odpowiedzieć wydział 
merytoryczny mieszczący się w tym budynku, bo te urządzenia nadal znajdują się na 
stanie Wydziału Inwestycji Urzędu Miejskiego w Pyrzycach. Te urządzenia nigdy nie 
zostały przekazane do PDK, dlatego mówię, my zaznaczyliśmy te 10.000 zł jako 
celowe na PDK, bo i tak i tak decydentem będzie Pan Burmistrz, bo to muszą 
pracownicy Urzędu Miejskiego przeprowadzić te wszystkie przeglądy. Proszę 
bardzo, lektura może trochę nudna, niedługa można przeczytać cały protokół, nie 
chciałem zanudzać, jest dostępny do wglądu. 
 
Przewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak – Myślę, że Pan radny zainteresował się 
tematem, nie tylko Pan radny, bo może każdy, oczywiście ta informacja, która idzie 
to każdy oczywiste ma prawo z nią się zapoznać. 
 Poinformował o pismach, które wpłynęły do Biura Rady Miejskiej: 
- pismo do Pani Dyrektor SP w Żabowie Bożeny Masternak od rodziców dzieci 
uczęszczających do SP w Żabowie dotyczące zaplanowania w arkuszu 
organizacyjnym SP w Żabowie na rok szkolny 2014/2015 świetlicy szkolnej otwartej 
dla uczniów w godzinach od 7 do 15:30 (pismo stanowi załącznik Nr 50 do 
protokołu), 
- odczytał odpowiedź od Pani Dyrektor SP w Żabowie do rodziców wnioskujących 
o wydłużenie czasu pracy świetlicy (pismo stanowi załącznik Nr 51 do protokołu), 
- pismo od Pana Jana Serdakowskiego skierowane do Pana Miłosza Łuszczyka 
przewodniczącego Komisji Rewizyjnej dotyczące okoliczności związanych 
z zawarciem pomiędzy Gminą Pyrzyce a Pyrzycką Spółdzielnią Mieszkaniową 
umowy o wybudowanie drogi publicznej od budynku Pod Lipami nr 8 do ul. 
Głowackiego, które stanowi załącznik Nr 52 do protokołu, 
- pismo od Agencji Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy w Szczecinie 
dotyczące areału, który chcemy przejąć (pismo stanowi załącznik Nr 53 do 
protokołu). 
 Ponadto do Biura Rady wpłynęły jeszcze następujące pisma: 
- Sprawozdanie z realizacji inwestycji pn. „Modernizacja oczyszczalni ścieków oraz 
budowa sieci kanalizacyjnej w Pyrzycach”, które stanowi załącznik Nr 54 do 
protokołu. 
- Odpowiedź na interpelację Radnej Małgorzaty Piotrowskiej w sprawie 
sporządzenia wykazu wszystkich umów na przestrzeni lat 2010 – 2014, która stanowi 
załącznik Nr 55 do protokołu. 
- Odpowiedź na wniosek Radnego Mirosława Budynka w spawie kupna przez 
Gminę udziału 796/1000 w zabudowanej nieruchomości stanowiącej działkę nr 
306/3 położoną w obrębie nr 9 miasta Pyrzyce, która stanowi załącznik Nr 56 do 
protokołu. 
- Odpowiedź na prośbę Radnego Mirosława Budynka w spawie udzielonej pomocy 
finansowo – rzeczowej osobom poszkodowanym w pożarze w czerwcu 2013 r., która 
stanowi załącznik Nr 57 do protokołu. 
- Prośba dyrektora SP w Żabowie o wyrażenie zgody na prezentację uczniów 
związaną z obchodami Święta Konstytucji 3-go Maja podczas obrad sesji Rady 
Miejskiej w dniu 24.04.2014 r. (pismo stanowi załącznik Nr 58 do protokołu). 
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O zabranie głosu poprosiła Pani Anetta Głuchowska – Masłyk. 
 
Przewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak – Myślę, że rozmawialiśmy na poziomie 
właściwym dla tej sprawy i kiedyś ja powiedziałem, jaką przyjąłem zasadę, jeżeli 
chodzi o udzielanie głosu mieszkańcom, czy mediom. Wtedy, kiedy jest potrzeba 
zabrania głosu to każdy składa wniosek i jeżeli ja uznam, że temat, który chce osoba 
poruszyć powinien być przez tą osobę przedstawiony, to taką decyzję podejmuję. 
Natomiast á propos zamykania buzi mieszkańcom, bo tak się Pani bardzo ładnie 
wyraziła, powiedziała Pani, że „jeszcze nigdy Przewodniczący Rady nie zamykał 
nikomu buzi” to chcę powiedzieć w ten sposób, ja zawsze dbam o porządek 
i uważam, że to jest sesja Rady Miejskiej, jeżeli będziemy robili spotkanie Rady 
Miejskiej, a do takiego spotkania chciałbym doprowadzić i myślę, że niebawem do 
tego dojdzie, to wtedy głos będą zabierali mieszkańcy, a Radni będą odpowiadali na 
zadane pytania. Ale po to, żebym się nie upierał to udzielę w drodze wyjątku. 
Natomiast chciałbym, żeby to było pierwszy i ostatni raz w ten sposób załatwione. 
 
Anetta Głuchowska – Masłyk – Dziękuję Panie Przewodniczący, pewne sprawy 
u Państwa na sesji podejmowane są zupełnie spontanicznie tak jak tutaj Pan Radny 
Majak stwierdził podając mi pismo o bezspornym obowiązku, który spoczywa na 
Radzie Miejskiej w związku z głosowaniem nad wygaśnięciem mandatu Pana 
Radnego Wrońskiego. Chciałabym się odnieść jakby do wolności mediów i do tego, 
o czym media informują. Jeżeli Pyrzyce Info jako gazeta została tutaj przywołana to 
pozostaje mi tylko zabrać głos w tej sprawie. Państwo próbowaliście jako Radni zająć 
się tą sprawą już na poprzedniej Radzie Miejskiej, natomiast pismo jest z dnia 23 
kwietnia o tej bezsporności mówiące. Pyrzyce Info jako media niezależne próbuje 
również informować o rzeczach, które maja miejsce na co dzień. Pytanie moje brzmi 
w takim razie, jeżeli Państwo mówicie o Radnym Wrońskim i dziś dotyczyła sprawa 
Pana Wrońskiego, to temat był jasny i wyraźny o rzetelności, o sposobie 
informowania, jakby nie było obywateli i mieszkańców. W oświadczeniach 
majątkowych Państwa, które składaliście, jakie informacje powinny być zawarte? 
W Pyrzyce Info zapytałam wyraźnie o przypadek Pani Bożeny Tołoczko i o złożenie 
korekty w dniu 24 marca i pytanie moje brzmi do Pana Przewodniczącego, bądź do 
Pana Radnego Majaka, który ma przygotowanie prawne, czy w oświadczeniach 
majątkowych należy z całą rzetelnością ujawniać takie informacje, jak chociażby 
wysokość diety, bądź wartość nieruchomości, która jest na pewno Państwu znana, bo 
sami przytaczacie kwoty na sesji. 
 
Przewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak – Pytanie było skierowane do mnie, więc 
odpowiadam. Jeżeli chodzi o diety są różne wykładnie prawne i jak się rozmawia 
z organem, jakim jest Urząd Skarbowy, więc oni twierdzą, że nie ma takiej potrzeby, 
natomiast ja dla świętego spokoju zawsze to czynię.  
Natomiast drugi temat, który Pani porusza, z którym się kategorycznie nie zgadzam 
i tutaj w ogóle nie ma Pani żadnego prawa narzucać nam wartości nieruchomości, 
żadnego prawa, dlatego że nas prawo nie zmusza do tego, żebyśmy przed każdym, 
po zakończeniu roku robili wycenę tejże nieruchomości. Jak ja będę miał co roku 
robić wycenę, za którą nie wiem, kto mi zapłaci to wtedy tak. Natomiast ja oceniam 
swoją nieruchomość właśnie tak jak ją oceniam i dzisiaj nie jest ważne ile 
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nieruchomość uważa się, że ona jest warta, tylko tyle za ile ją można zbyć. Natomiast 
chcę Państwu powiedzieć, że te kwoty są bardzo różne, dla mnie mój dom, który 
posiadam on jest nic wart, bo ja go nigdy nie będą sprzedawał. Natomiast jest 
pewien wymóg i ja swoją posesję oceniam tyle, ile ona mnie kosztowała, to nie ma 
żadnej podstawy prawnej, żeby oceniać, że ten dom jest wart tyle, czy tyle, czy 
mieszkanie jest warte tyle, czy tyle i Pani wchodząc w takie tematy popełnia 
karygodny błąd i niepotrzebnie Pani jątrzy opinię publiczną, bo próbuje Pani 
udowadniać, że my nieuczciwie. Ja nie mam interesu zaniżać wartości swojego domu 
a z drugiej strony nie mam żadnych podstaw, żebym zawyżał, w imię czego mam to 
robić? 
 
Anetta Głuchowska – Masłyk – Panie Przewodniczący, ja nie kieruje się emocjami 
tylko pytaniami, które wypływają wprost od mieszkańców Pyrzyc również, bo jeżeli 
z jednej strony prasa, telewizja, nasze pyrzyckie media zajmują się tematami takimi, 
jak chociażby przykład Pana Wrońskiego, to z drugiej strony też wypływają 
informacje i pytania od mieszkańców, na które Pyrzyce Info natychmiast reaguje, 
i pytania właśnie dotyczyły m.in. rzetelności i sposobu wypełniania oświadczeń 
przez Państwa. Nas zastanawiało tylko to, dlaczego część informacji wypełniona jest 
bardzo rzetelnie i Państwo podają pewne wartości nawet w złotówkach, a nie tylko 
w tysiącach, inne nie. Natomiast też staram się obserwować i patrzeć w ten sposób, 
że jeżeli Państwo wiecie doskonale, że 1m² mieszkania w Pyrzycach kosztuje 4.000 zł, 
kiedy jest mowa o pogorzelcach, bo twierdzicie, że otrzymaliście taką informację na 
komisji, to pewnie Państwo macie dobrą orientację ile kosztuje metr mieszkania, czy 
domu na rynku nieruchomości w Pyrzycach. Dlatego orientacyjna kwota, czy to 
będzie 120.000 zł za taką samą nieruchomość, czy 400.000, to jest przepaść, o której 
Pyrzyce Info pisze i proszę o szacunek zgodnie z tak samo dyrektywami unijnymi, 
jak i prawem i etyką w stosunku do niezależnych mediów, które u Państwa na 
sesjach również są. 
 
Przewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak – Pani Anetto, niech Pani nie mówi 
o niezależnych mediach, bo nie ma takiej potrzeby, żeby Pani to ciągle powtarzała, 
one są zależne. Natomiast ja tylko staram się Pani powiedzieć, do złotówki każdy 
musi podać, jeżeli otrzymuje wynagrodzenie, jeżeli ja otrzymuję wynagrodzenie za 
swoją pracę to muszę je wykazać, co do złotówki, nie ma innej możliwości. 
Natomiast, jeżeli Pani mówi, że ja mam wyceniać swoją nieruchomość, bo Pani 
zdanie jest takie, to się nigdy nie zgodzę i oczywiście będziemy tutaj się sprzeczać, 
ale uważam, że nie ma Pani racji i kategorycznie nie zgadzam się z Panią w tym 
zakresie, i będę stał na swoim stanowisku. 
 
Radny Mariusz Majak – Może odniosę się, bo również zostałem wywołany do 
odpowiedzi, podzielam zadanie Pana Przewodniczącego, szalenie trudno jest pod 
groźbą odpowiedzialności karnej wynikającej z art. 233 określać wartość swojej 
działki, dlatego wielu Radnych, przynajmniej ja, piszę w swoim oświadczeniu 
majątkowym w ten sposób „wartość działki, którą nabyłem w 1992 r. od Gminy 
Pyrzyce w przetargu nieograniczonym wynosiła tyle i tyle”, natomiast dziś ja nie 
znam tej wartości, więc przyjąłem zasadę taką, że nie wyceniam działki sam, 
ponieważ ktoś (może Pani) zarzucić mi, że zbyt mało wyceniłem tą działkę, tak jak 
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w przypadku koleżanki Zofii, bądź też zbyt dużo. Po za tym powstaje tu pytanie, co 
z tą odpowiedzialnością, jeżeli źle wycenię, więc wydaje mi się, że dobrym 
rozwiązaniem jest nieokreślanie tego nie będąc biegłym rzeczoznawcą z zakresu 
wyceny nieruchomości. Być może trzeba to poprawić, jeżeli Państwo uważacie, 
doczytamy, zobaczymy, może będziemy określać to w sposób bardziej precyzyjny, 
jeżeli Państwu tak bardzo na tym zależy. 
Natomiast powiem jeszcze odnośnie wygaszenia tego mandatu, bo trochę mnie 
ubodło, że Państwo tak nacechowaliście swój artykuł takim szalenie oceniającym 
zwrotem „Radni byli nadgorliwi”. Radni nie byli nadgorliwi, tylko Radni 
wykonywali swoje obowiązki, ponieważ jak wynika z przepisów prawa mandat 
Radnego wygasł w dniu 25 lutego 2014r., wygasł. Decyzja Rady Miejskiej w tej 
kwestii jest decyzją deklaratoryjną, a więc tylko przyznającą ten stan rzeczy, 
w związku z tą decyzją nie powstaje żaden skutek prawny, to jest obowiązek Rady. 
Dlatego wziąłem w obronę tych Radnych, którzy występowali na poprzedniej sesji 
Rady Miejskiej z projektem uchwały, ponieważ uważałem, że było to 
niesprawiedliwe w stosunku do nich. Być może trochę niepotrzebnie tutaj koleżanka 
Anetta mówi, że pewne decyzje są podejmowane spontanicznie. Oczywiście, 
jesteśmy ludźmi, nie jesteśmy maszynami i pewne decyzje, pewne wypowiedzi są 
spontaniczne, pewne są bardziej przygotowane. Jeżeli posunąłem się w swojej 
wypowiedzi i uraziłem Państwa swoją wypowiedzią to bardzo przepraszam, 
aczkolwiek uważam i jeszcze raz podkreślam, że nie wycenianie wg mnie wartości 
nieruchomości, działki budowlanej nie jest jakimś naruszeniem, które mogłoby 
powodować sankcje w stosunku do Radnych, którzy tej wartości nie znają. 
 
Przewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak – Powiem jeszcze tylko słowo, czy media 
są przychylne danej osobie, czy mniej przychylne to ja należę do tych osób i myślę, 
że Pani w tym zakresie nie może mi zarzucić, że nie uciekam od mediów. Zawsze, 
czy się zgadzam ze stanowiskiem, czy nie, ale na pewno nigdy nie będzie tak, że nie 
udzielę wywiadu, że później to nie jest w jakiś sposób autoryzowane to już 
zostawiam, ale na pewno Pani Anetto, nigdy Pani się nie spotka ze mną, że ja 
powiem nie, nie ja Panią nie lubię, nie chcę z Panią rozmawiać i nie udzielę takiego, 
czy innego wywiady, nigdy tak nie będzie i tak nie było, natomiast jest to różnie. 
 
Anetta Głuchowska – Masłyk – Panie Przewodniczący, mogę Pana tylko przeprosić 
jeszcze w jednym momencie i stwierdzić tyle, jeżeli Pan czyni sobie takie uwagi 
w stosunku do mediów, czy Państwo, niektórzy Radni, że jest gazeta jedna „tubą 
burmistrza”, druga jest nierzetelna, to proszę zrozumieć, że wtedy w moich 
wypowiedziach również, jeżeli Pan pozwolił mi dzisiaj mówić, padają takie 
określenia jak „ niezależne media”, tą niezależność tak samo gwarantuje Unia 
Europejska, nie tylko etyka, nie tylko Państwa obowiązek. 
 
Wiceprzewodniczący Rady – Marian Osękowski – Proszę Państwa ja od lat nie 
piszę ile są warte działki, dlatego że ja działkę kupiłem w Lipianach na Osetnej 20 lat 
temu za 2.000 zł od Agencji Własności Rolnej Skarbu Państwa i ja jej nie mam 
zamiaru sprzedać. Były działki po sąsiedzku sprzedawana po połówce, po 1/4, ja tej 
działki nie sprzedaję i to co powiedział Pan Przewodniczący. Nie stać mnie i nie chcę 
jej wyceniać. Ja tej działki nigdy nie sprzedam, zostawię dzieciom i dzieci, co zechcą 
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to z nią zrobią. Następna działka, którą kupiłem na ul. Bogusława od gminy 20 lat 
temu, w przetargu nieograniczonym i jak ja mam dzisiaj podać ile ta działka jest 
warta? Tyle lat stała, nic nie było budowane, bo kolej nie wyrażała zgody na budowę, 
dzisiaj coś się tam dzieje. Dom, który mam, dzisiaj podam, że chcę za niego 5.000.000 
zł, ktoś powie, że człowiek jest chory, działka ładna, dom dobry i też nie mam 
zamiaru go sprzedawać i np. nie chcę pisać albo za mało, albo za dużo. Pewne rzeczy 
to, co Przewodniczący mówił, zarobiłem gdzieś na umowę zlecenie tyle, dieta tyle, to 
pewne rzeczy wpisuję, natomiast nie będę wyceniał, nie będę się chwalił, że mam 
albo tak dużo, albo tak mało. Ja tak uważam i faktycznie byłoby dobre, żeby 
faktycznie była wycena, czy średnia cena 1m² mieszkania 150 metrów razy 4.000 zł 
mogę podać, że tyle, ale nie wiem, czy ktoś da tyle. 
Tak samo jak z samochodem jeden powie, że był dobrze utrzymany i chce tyle, 
a faktycznie rocznik jest taki i nie da. 
 
Nie wniesiono więcej żadnych wniosków.  

 
Do punktu 16 porządku 
 Zamknięcie obrad LVI Sesji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Podziękował wszystkim za przybycie 
i zamknął obrady LVI sesji Rady Miejskiej. 
 
Protokołowała: 
Anna Piotrowska 
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